
1

25 juliol 2009

EL DIARIET
 SETMANARI D’INFORMACIÓ LOCAL

25 juliol de 2009
Núm. 2.595  · 1,50 €

IV Centenari
SANT SEBASTIÀ

VINARÒS

En forma
al Parc Sènior de Foret: 
els usuaris opinen

Incendi al puig de l’ermita La festa del Carme



2

25 juliol 2009



3

25 juliol 2009

3127

2216

15

sumari
Ed i t a :

A jun tamen t  de  V ina ròs
Co n s e l l  d e  re d a cc i ó :

D i re c to ra :
Mar ian  Fone l l osa  To r res

Ca p  d e  re d a cc i ó :
Xav ie r  F lo res  Royo

R e p re s e nt a nt s  d e l s  p a r t i t s :
Joan  V i zca r ro

An ton io  Rod r íguez
Tomàs  Garc ía

D i s s e ny  i  m a q u e t a c i ó :
Azaha ra  Royo  Maura

Co r re cc i ó :
Rosa  M.  Camps  Cardona

R e d a c to r s :
Andrés  A lb io l  Mune ra

Gaspa r  Redó  Juan
Co l · l a b o ra d o r s :

Rafa  Marcos
Vicen t  Fe r re r

Emi l i  Fono l l osa
Sa lvado r  Qu inzà
Dan i  Mand rago ra

Cen t res  Educa t i us
Pab lo  Ba ta l l a

Ad m i n i s t ra c i ó 
i  s u b s c r i p c i o n s :
Ed i to r i a l  An t i nea , 
Te l .  964  45  00  85 

ed i t o r i a l an t i nea@gma i l . com 
Pu b l i c i t at :

A qua l sevo l  de  l es  agènc ies 
de  pub l i c i t a t  o  a l  t e l è fon 

964  451  935
I m p re s s i ó :

A.  G .  Cas te l l  Imp reso res  S .L .
C /  D r.  F lem ing ,  6 , 

12500  V ina ròs
D i p ò s i t  l e g a l :  CS-298 -84
Ti ra d a :  2 .500  exemp la rs

IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues 
les opinions expressades pels col·laboradors, 
que tenen l’exclusiva responsabilitat del text 
publicat amb la seua firma, ni es fa responsable 
de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs agraeix 
totes les col·laboracions, però adverteix que 
els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 30 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics, que tindran una extensió màxima 
de 40 línies. En l’original, hi haurà de constar 
la firma i figurar el nom, cognoms, domicili, 
telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, en 
el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  diariet@vinaros.
org,  disquet, usb, cd, i, en última instància, en 
paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta 
sols s ’admetrà un torn de rèpl ica.

Incendi al puig de l’ermita Torna l’art de l’arena

Festes del Carme

Concert de La Alianza Cicle de curtmetratges Agustí Comes

Parc Sénior: opinen els usuaris

36

Bamesad: fi de temporada

35

Natació:Travessia del Carme

10



4

25 juliol 2009

Le a  m á s  s o b re  e s t a s  n o t i c i a s  e n  ww.ppvinaros.es

OPINIÓ 

www.ppvinaros.es

Muy a pesar de lo que diga el concejal de 
Urbanismo y padre creador del esperpento que 
por el momento viene siendo el desarrollo del 
proyecto de la ciudad deportiva “La Torre de 
Babel”, en el PP nos reiteramos en el criterio 
de que en las actuaciones que se han llevado 
a término desde el inicio del proyecto no hay 
más que agujeros negros que presentamos a 
consideración de todos los vinarocenses:
• El primer agujero negro ya fue el despreciar 
todo cuanto olía a PP y beneficiaba al deporte 
local.
• El segundo es el precio y coste total del 
proyecto.
• El tercero es saber cuándo y cómo piensan 
acometer el plan de accesos imprescindible 
para realizar las actividades deportivas.
• El cuarto es conocer de forma clara y exacta, 
a qué cuantía ascenderá el pago de las 
compensaciones a los propietarios del terreno, 
en sus tres apartados (compra de la finca, cesión 
de suelo edificable en el PAI Salines y costes de 
urbanización de este suelo).
• El quinto es la forma y la fecha en la que se 
puedan liberar de cargas los terrenos y que 
el Ayuntamiento pueda obtener el título de 
propiedad real de la finca.
• El sexto es el coste, la ejecución y los plazos del 
plan de accesos y quien los pagará.
• El séptimo es el ámbito de las actuaciones, 
los plazos y en general el cumplimiento del 
convenio de la empresa Catalá Wagner con el 
Ayuntamiento.
• El octavo es la legalización de todo el 
proyecto para la utilización normalizada de las 
instalaciones.
• El noveno es cómo poder tener acceso a las 
subvenciones del Pla Camps y de la Diputación, 
si no se consiguen garantizar los accesos.
• El décimo es saber qué gestiones ha hecho 
el Sr. Balada en los últimos seis años, para que 
a fecha de hoy todo este proyecto no sea más 
que un caos.
Insistimos que el Partido Popular no pretende 
paralizar nada, Balada se vale solo y sin ayuda 
de nadie. Hasta ahora nos ha enredado con 
tantas mentiras y verdades a medias que los 
deportistas siguen con la misma inquietud por 
saber cuándo y cómo podrán disponer de estas 
instalaciones.
Balada oculta que existen una serie de 
obstáculos que impiden de forma rotunda y 
categórica que este proyecto se desarrolle con 
normalidad, lo oculta porque él es el único 
culpable de la situación y aunque no lo quiera 
reconocer, sin plan de accesos no se podrán 
utilizar las instalaciones, ni a presente ni a futuro, 
no puede haber legalización y sin legalización 
no hay uso para competiciones.
En resumen, Sr. Balada no puede ser tan 
inconsciente en ocultar el desaguisado que ha 
creado con su forma de tramitar este proyecto 
que para nada puede desviar hacia los técnicos 
que siempre cumplen con su trabajo. Le 
pedimos, Sr. Balada, que reflexione y reconduzca 
la situación, si es que todavía se está a tiempo, 
si no, aténgase a las consecuencias y no busque, 
con la complicidad del Sr. Romeu, otro culpable 
que no sea usted mismo.

14 de julio: El PP considera que la salida de la A-68 por Vinaròs es la opción más lógica y natural.
15 de julio: El PP solicitará un pleno para esclarecer la compra de los terrenos de la ciudad deportiva.
15 de julio: Se presentarán iniciativas en el Congreso y Senado para acelerar los trámites de la A-68.
17 de julio: El PP considera que Balada no puede eludir responsabilidades en la compra de los terrenos 
de la ciudad deportiva.
14 de julio: La Unidad de Hospital a Domicilio del Hospital de Vinaròs realiza más de 230 ingresos en los 
seis primeros meses de funcionamiento.

Colegio Manuel Foguet y ampliación del Hospital, 
REALIDADES

Inversión en Educación
Hace unas semanas Romeu y Balada anunciaban 
el Apocalipsis con el traslado del colegio Manuel 
Foguet. El alcalde llegó a anunciar que la Generalitat 
no pagaba a los proveedores, que sería imposible 
empezar el curso en el aulario nuevo y mil desastres 
más. La realidad de nuevo se impone y los alumnos 
del Manuel Foguet estrenarán en septiembre el 
colegio tal y como anunció el Partido Popular.
De sobras es conocido que el dúo de gobernantes 
es especialista en arrojar dudas contra la gestión 
de la Generalitat. Son especialistas en insultar 
y menospreciar las inversiones que desde las 
diferentes Conselleries se realizan en nuestra 
ciudad. Son indignos del cargo que ocupan, 
los vinarocenses no se merecen a estos dos 
aprendices de brujo que no aciertan ninguna de 
sus predicciones.

Inversión en Sanidad
La obra de la ampliación del Hospital Comarcal 
todavía no está finalizada como dicen algunos. 
Todavía se está trabajando en las instalaciones, 
pero a pesar de ello el concurso para la compra del 
equipamiento ya está en marcha por un importe 
de casi 3 millones de euros. Y todo para que no 
se demore un día la inauguración de la necesaria 
ampliación.
Sobre el Hospital Comarcal el equipo de gobierno 
ha escupido demasiadas mentiras y calumnias. Han 
realizado afirmaciones falsas a sabiendas de que lo 

eran y ahora no tienen otra salida que desacreditar 
las obras, la ampliación y el trabajo comprometido 
y serio que se ha realizado desde la Conselleria.
Balada, el que desprecia la palabra dada, ha 
minimizado siempre la inversión total de más 
de 1.800 millones de las antiguas pesetas con el 
argumento de que el Hospital es comarcal. Sin 
embargo, ante el subdelegado que nos niega 
la Comisaría y los trenes de Cercanías se apunta 
para sí los 54 millones de la variante Peñíscola-
Benicarló-Vinaròs de la N-340. ¿En qué quedamos 
Balada? ¿Te aclaras? ¿Sabes dónde está el norte? 
Pensamos que no... y desde hace tiempo.

Inversión para las personas
Les animamos a que se paseen por la avenida Gil de 
Atrocillo, se detengan frente al instituto Leopoldo 
Querol y lean el cartel que Romeu y Balada, con el 
dinero de todos, instalaron allí semanas antes de 
las elecciones municipales. Anuncia la residencia 
con una inversión y antes de finalizar 2008. Estamos 
en la segunda mitad del 2009 y no existe ni la 
empresa que quiera construir la residencia. Otro 
estrepitoso fracaso de quienes únicamente están 
obsesionados en no perder el sillón... y la nómina.
Exigimos que Romeu y Balada cumplan su 
compromiso. Exigimos respuestas de la concejala 
de Bienestar Social que no ha dicho está boca es 
mía. Exigimos que se invierta en las personas, en 
los mayores, y que se olviden de sus caprichos y de 
sus obras faraónicas. Los vinarocenses merecen un 
gobierno que piense en ellos.

Juan Bautista Juan: 

“El pasado sábado el grupo municipal participó, junto con la directora general de Pesca, en 
las fiestas del Carmen. Para el Partido Popular, el sector pesquero es una de las prioridades. La 
remodelación del puerto está siendo ejemplar, se están cumpliendo los plazos y se demuestra 
que la Generalitat invierte y confía en nuestro puerto porque es una de sus prioridades. La 
obra avanza sin parar y ya nadie puede esconderla. Animo a todos los vinarocenses a que 
paseen por las inmediaciones y observen la excelente obra. Dijimos que Vinaròs tendría un 
puerto de primera y se está cumpliendo.”

Los agujeros negros 
de la Ciudad Deportiva

José Ramón Tárrega. Portavoz del Partido Popular
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Ja fa uns mesos vam constatar, amb proposta 
a la Regidoria de Cultura, que al terra de l’antic 
convent de Sant Francesc, en el que era l’interior 
de la nau de l’església, hi havien mitja dotzena de 
làpides funeràries de pedra de grans dimensions, 
gravades, de personatges il·lustres que havien 
estat enterrades a l’antic convent. 
Aquestes làpides estaven ben conservades 
perquè estaven a cobert i en derruir-se l’edifici han 
quedat a l’intempèrie, situació negativa a afegir 
per a la seua conservació. No obstant això, el fet 
que estiguen a l’aire lliure tampoc no és massa 
problema, ja que són de pedra i resistents, però 
el que veiem que pot ser un greu problema per a 
la seua preservació són les plantes de vegetació i 
palmeres que creixen sobretot entre les juntes de 
les làpides, que poden fins i tot arribar a trencar-les 
o fer esquerdes irreparables. 
En alguna d’elles ja és difícil d’interpretar-ne la 
lectura, per aquest motiu ja vam demanar que 
es prengués una solució. Vam proposar dos 
solucions: 
1. La neteja del solar de manera regular i que les 
làpides es cobrisquen amb plaques de metacrilat, 
a més de fer uns jardins al voltant perquè estiga 
cuidat i puguen ser vistes i contemplades. Aquesta 
solució és ben factible, ja que s’adequa un 
solar abandonat, es crea un jardí i es té un espai 
arqueològic a l’aire lliure al centre del poble.
2. L’altra solució que proposàvem era que es 
traguessen les làpides i es portessen al cementeri, 
s’adeqüés un lloc adient i allí estarien ben 
conservades. 
Sembla que el consistori va optar per aquesta 
segona opció, encara que nosaltres proposem la 

primera, però amb la condició que no es deixen 
perdre, ens sembla perfecte el seu trasllat. Estem 
al mes de maig, i encara ni s’ha netejat el solar, ni 
s’han traslladat les làpides ni s’ha fet cap estudi 
alternatiu a la seua conservació. Per això amb 
més raó, s’ha posat en contacte amb nosaltres un 
dels familiars del que estava enterrat al convent 
i del qual es conserva la làpida al terra del solar 
del convent, amb la qual cosa, per respecte a 
un vinarossenc il·lustre, del qual encara tenim 
descendència, s’hauria de prendre una solució 
abans que passe el temps i les làpides es deixen 
perdre.
El nostre patrimoni no pot estar abandonat. 
Tots sabem com està el poblat ibèric de l’ermita 
i el que ha passat recentment amb el Palau dels 
Ayguals, del qual ha caigut un altre tros de sostre, 
i ha fet caure al seu pas bona part de l’interior de 
la casa, cosa que ja no té marxa enrere i aquesta 
part ja és irrecuperable. No així la part davantera 
i la façana que encara es pot salvar si s’hi actua 
immediatament abans que es deixe perdre del tot.
Per la qual cosa, des del Grup Municipal del BLOC, 
demanem que es prenga una determinació en les 
làpides de la plaça del convent de Sant Francesc i 
que se’ns informe de la postura presa abans que es 
facen més malbé. Per respecte als vinarossencs allí 
enterrats en el seu dia, per respecte al patrimoni 
de Vinaròs i perquè com a ciutadans és la nostra 
obligació denunciar el mal estat del patrimoni local, 
a més que aquests vestigis s’haurien d’incloure en 
el catàleg de béns locals. Perquè estimem el nostre 
poble i no volem de cap manera que la desídia 
estiga per damunt del que ens han deixat els 
nostres avantpassats.

El BLOC reitera la preocupació per l’estat de 
les làpides del convent de Sant Francesc

Alfred Gómez: “Des del BLOC hem de 
reiterar la necessitat de conservar un dels 
patrimonis culturals de Vinaròs com són les 
lapides de l’antic convent de Sant Francesc. 
El mes d’abril del 2008, fa 14 mesos, vam 
denunciar el mal estat en què es trobaven 
aquestes làpides, i ningú no ens podrà dir 
que això no és desídia ni deixadesa, per 
part de l’equip de govern del PSOE-PVI”.

per Domènec FontanetEn què vam treballar durant el mes de gener?
1. Per registre d’entrada i per escrit demanar a la 
Regidoria de Serveis Municipals la creació d’un parc 
d’esbarjo per a animals de companyia en els terrenys 
municipals del PAI de Fora del Forat a l’avinguda de 
Tarragona, amb data 23 de gener.
2. Per registre d’entrada i per escrit demanar a la 
Regidoria de Medi Ambient la denúncia presentada 
per Seprona a l’Ajuntament per l’abocament il·legal 
de residus sòlids urbans a la part. de les Soterranyes 
polígon 45, amb data de 27 de gener.
3. El nostre regidor, Domènec Fontanet, sol·licita informa-
ció sobre l’aplicació de la Llei de Dependència a Vinaròs.
4. El nostre regidor, Domènec Fontanet, informa de 
la falta d’accessibilitat que hi ha al final de l’avinguda 
de Barcelona amb el carrer de Garcia Julbe i demana 
al regidor d’Urbanisme que hi done una solució.
5. El nostre regidor, Domènec Fontanet, trasllada a 
l’Equip de Govern la falta de pipicans en diferents 
llocs del poble per fer les defecacions dels gossos.
6. El nostre regidor, Domènec Fontanet, reitera 
la denúncia de l’emissió de fums i soroll dels 
ventiladors de la plaça de Sant Antoni (la Mera), unes 
molèsties que no tan sols les provoquen al veïnat 
d’aquesta plaça sinó a totes aquelles persones que 
hi passegen.
7. El nostre regidor, Domènec Fontanet, a la comissió 
de Serveis Municipals demana que s’arreglen les 
deficiències al parc de jocs infantils de Foret.
8. El nostre regidor, Domènec Fontanet, en roda de 
premsa diu que fa cosa de dos mesos van denunciar 

que la desembocadura del riu Cervol s’està tancant 
per la força de les ones, que fan que la platja vaja 
tancant el pas de l’aigua cap al riu. Aquesta denúncia 
ve donada per les males olors i el mal aspecte que 
té l’aigua del riu a conseqüència del seu tancament. 
Esperem una solució immediata.
9. El nostre regidor, Domènec Fontanet, en roda 
de premsa també ha denunciat reiteradament la 
perillositat i la falta de seguretat per als vianants 
que hi ha en l’obra de l’avinguda de Ruiz Picasso. 
Una obra que no s’ha deixat de construir amb el 
problema afegit per tindre aigua estancada, en unes 
males condicions higièniques i provocant males 
olors al veïnat. Ja fa massa temps que el BLOC i els 
mateixos veïns estan demanant una solució. 
10. El nostre regidor, Domènec Fontanet, en roda 
de premsa van dir fa unes setmanes que era urgent 
arreglar els lavabos del cementeri de la nostra ciutat, 
que es troben en unes condicions lamentables. Des 
del BLOC ens hem fet ressò de les queixes dels 
usuaris amb reiterades denúncies amb fotos a la 
premsa i als mitjans de comunicació. Ens consta que 
això encara està pendent i ja toca fer alguna cosa.
11. Pregunta del nostre regidor, Domènec Fontanet, 
a la comissió sobre qui ha tingut la iniciativa de posar 
la mota a l’avinguda de Tarragona i en demana les 
factures una altra volta.
12. El nostre regidor, Domènec Fontanet, comenta 
que ha fet unes anotacions al dossier de les 
marquesines amb observacions. El president diu 

que en principi seran 10 marquesines.
13. El nostre regidor, Domènec Fontanet, informa 
que hi ha contenidors que estan trencats, i pregunta 
qui s’encarrega d’arreglar-los. El president diu que 
ho fa la UTE, i que es van arreglant a poc a poc. 
Fontanet afegeix que el conductor del camió podria 
informa l’empresa dels contenidors trencats i de si 
hi ha escombraries fora. El president comenta que 
es podria fer.
14.  El nostre regidor, Domènec Fontanet, reitera 
la sol·licitud de terraplenament del pàrquing de 
darrere de l’Assumpció. El president diu que es farà 
aquesta setmana.
15. El nostre regidor, Domènec Fontanet, presenta 
una petició per posar nínxols nous al lateral d’una 
illa del cementeri municipal. 
16. El Grup Municipal del BLOC reitera públicament 
que el Centre de Salut està col·lapsat i demana que 
s’agilitze la construcció del segon centre de salut.
17. El Grup Municipal del BLOC, en el ple dels 
pressupostos 2009, vota abstenció per haver-se 
recollit una part de les propostes que vam presentar 
i treballarem perquè durant el 2009 siguen realitat.
18. El Grup Municipal del BLOC demana als dos grans 
partits PPSOE que es done una solució a la saturació 
d’escombraries a l’abocador il·legal on van tots els 
residus urbans que es genera cada dia.
19.  El Grup Municipal del BLOC vota a favor de 
demanar al Govern central que la N-232 siga la 
sortida al mediterrani de la A-68.
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Ahora que el Equipo de Gobierno...
...ha dado por fin el impulso definitivo para 
poner en servicio los campos de césped 
artificial, los vestuarios y los accesos que 
ya se podrán utilizar a partir del próximo 
mes de septiembre; ahora que las máquinas 
excavadoras “van a todo tren” construyendo 
el nuevo campo de fútbol también dentro 
del recinto de la Ciudad Deportiva que 
quedará terminado el próximo año; ahora 
que los del PPO ven que hemos sorteado 
y resuelto las numerosas dificultades y 
contratiempos surgidos a consecuencia de la 
crisis económica que, como a la mayor parte 
de las empresas, también ha afectado a la que 
construye los campos de césped artificial, 
vestuarios y otras instalaciones; ahora que ya 
ven que la promesa ha dejado de serlo para 
convertirse en una realidad tangible a muy 
corto plazo,...

...es ahora cuando toca...
...poner en marcha su habitual estrategia de 
obstrucción, dejando caer la sombra de la 
duda y de la sospecha sobre una gestión 
de la Ciudad Deportiva inmaculadamente 
blanca. Cuando hace poco los del PPO se 
enteraron que la empresa había obtenido 
el crédito que necesitaba, lo cual conllevaría 
el desbloqueo y continuación de las obras 
hasta su terminación, viendo que de esta 
medalla no se podrán colgar ni una hebra 
de la cinta del distintivo, se han montado 
en sus bulldozers para intentar demoler lo 
que ya hemos logrado. Pese al enorme gasto 
que deben tener en abogados por lo de 
los trajes, el PPO parece tener dinero de 
sobras para contratar más abogados que 
husmeen como perros de caza en nuestra 
gestión para encontrar cualquier pega o 
defecto formal que les permita paralizar 
nuestro logro. Llevarán su pobre cacería a 
un pleno extraordinario porque saben que 
no prosperará en los Tribunales mientras 
que, en cambio, en un pleno, tienen manga 
ancha para decir y votar lo que quieran. Toda 
nuestra actuación se ha hecho...

...de forma impecable...
...y está refrendada por todos los informes de los 
servicios técnicos, jurídicos y económicos del 
Ayuntamiento, las valoraciones que contienen 
son las reales del momento, todo lo contrario 
que las que el portavoz del PPO se ha sacado 
de la manga manipulándolas a su antojo 
para intentar hacer ver lo que nunca ha sido. 
No vamos a justificar ninguna valoración ni 
informe de nuestros técnicos, simplemente 
porque no los hemos puesto en duda ni 
un solo momento. Si los del PPO desconfían 
de ellos, ya saben el camino que tienen que 
emprender. Por lo pronto, desde la rueda de 
prensa de los dos portavoces del PPO, a las 
peticiones del texto presentado en su solicitud 
de pleno extraordinario, han rebajado el tono 
dejando aparcada la vehemencia, los infundios 
y las sospechas lanzadas en su sede y ante las 
cámaras. Es de suponer que sus abogados les 
habrán dicho en un pleno que se levantan actas 
y no hay que decir animalades. Pero ya veremos 
cómo se desarrollará. Las acciones del PPO van 
principalmente en contra del PVI y es porque nos 
temen; aunque no seamos la lista más votada 
saben que ahí estaremos entorpeciéndoles su 
ansiada mayoría absoluta y quieren eliminarnos 
mediante cualquier otro medio antes de que las 
urnas hablen nuevamente. Faena tindran! 

La falta de un permiso...
...de Patrimonio (Generalitat) es lo que no ha 
hecho aún posible que puedan comenzar 
las obras de construcción de los depósitos 
de agua y de la red canalizaciones desde el 
pozo junto a las actuales antenas; unas obras 
aprobadas en el plan ZP para la protección 
del entorno de la ermita contra incendios. El 
incendio del viernes 17, al parecer intencionado 
por haber comenzado por tres focos la vez, de 
no ser por la rápida y efectiva movilización de 
los efectivos terrestres y aéreos, a punto estuvo 
de costarnos un serio disgusto. Finalmente, el 
área calcinada sólo ha sido de dos hectáreas. 
Aún con el permiso, este nuevo sistema de 
protección aún hubiese estado en obras y no se 

hubiese podido demostrar su efectividad contra 
el vandalismo de los presuntos incendiarios. Lo 
que sí ha demostrado es lo bien que lo hicimos 
al elegir esta obra incluyéndola en el plan ZP. 
Ojalá no tengamos que utilizarla nunca.

A 100 millones de euros...
...asciende de momento la cifra de la inversión 
del Gobierno central en las distintas actuaciones 
en Vinaròs y en las carreteras de nuestras 
comarcas que se están produciendo desde 
el 2004 y seguirán hasta el 2014. Y decimos 
de momento porque en los años próximos, 
no vamos a quedarnos de brazos cruzados. 
Nunca en la historia de Vinaròs, ningún Equipo 
de Gobierno ha logrado comprometer de una 
Administración una cifra tan elevada en tan 
poco tiempo. La buena sintonía con Madrid 
que arranca desde el equipo del anterior acalde 
Balada ha producido una cosecha más que 
abundante. Nadie de la oposición apostaba 
un euro por nosotros, pensaron y aún piensan 
que ellos solos, son los únicos capacitados y 
ungidos con el derecho divino a gobernar y que 
los demás estamos destinados al fracaso y al 
olvido. Qué equivocados están. La importancia 
que nuestra aportación ha supuesto a los hitos 
conseguidos justifican sobradamente nuestra 
razón de ser. La lástima es que el entendimiento y 
la franqueza que mantenemos con los socialistas 
y con las otras fuerzas políticas no sea posible 
con el PP actual que lleva seis años esgrimiendo 
contra nosotros su tenaza para bloquear 
cualquier iniciativa nuestra con la Generalitat. 
¿Se imaginan lo que se hubiese logrado de más 
con una buena sintonía? ¿Comprenden lo que se 
ha perdido y quienes son los responsables?

El desbarajuste en la...
...gestión del nuevo vertedero comarcal de 
Cervera cuyo principal responsable es la 
Generalitat que, al contrario de lo que está 
haciendo con el aeropuerto que lleva adelante 
contra viento y marea, imponiéndose por las 
bravas a todos los contratiempos acaecidos 
–ordenes de paralización incluidos– en el 
vertedero de Cervera, se ha desentendido de 
los problemas de este municipio con Càlig que 
han paralizado su construcción provocando el 
retraso causante directo de la orden de cierre y 
sellado de nuestro colapsado vertedero. Nuestras 
basuras tendrán que llevarse al vertedero de 
Jumilla (Murcia). El costo de este transporte, 
junto al de los derechos que cobrará Jumilla por 
utilizar su vertedero, es mucho mayor que lo 
que representa el actual costo de la recogida de 
basuras. Somos contrarios a tener que volver a 
instaurar la tasa de basuras que eliminamos hace 
cinco años pero este extracosto es inasumible 
para el Ayuntamiento y habrá que establecer la 
forma de repercutirlo a los ciudadanos mientras 
tengamos que utilizar las instalaciones de Jumilla 
o cuando, por fin, utilicemos las instalaciones de 
Cervera. Procuraremos que la recogida de basuras 
siga siendo gratuita para los particulares pero el 
transporte y el vertido habrá que pagarlo.
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os argumentos se imponen a los mitos. Es el 
destino certero de la verdad. La verdad con 
todos sus matices pero, al fin y al cabo, la 

verdad. 
Hace unos días hemos conocido una formidable 
noticia para la provincia. Una noticia real que 
cancela todas las intoxicaciones surgidas en los 
últimos tiempos.
El Gobierno de España ha decidido que la autovía 
A-68 comience en Vinaròs.
Una apuesta clara y rotunda por la provincia de 
Castellón.
Los socialistas castellonenses hicimos con tiempo 
una campaña en defensa de esta reivindicación, el 
Manifiesto de Morella, suscrito con parlamentarios de 
Teruel y nuestros representantes institucionales.
La cumbre de socialistas celebrada en Vilafranca 
con la presencia de Jorge Alarte y el presidente 
de Aragón, Marcelino Iglesias; el acto plural que 
impulsó el propio Ayuntamiento de Vinaròs 
hace algunas semanas al margen de incontables 
iniciativas tomadas en las distintas instituciones 
remando todas en la misma dirección, el resultado 
ha valido la pena. Más allá de la consecución 
concreta de esta inversión, podemos proclamar 
otro mérito: el triunfo de las formas y de los 
modales adecuados a la hora de reivindicar.
Frente al victimismo y la agresividad que 
caracteriza el proceder diario de la derecha 
valenciana, existen otras maneras infinitamente 

más útiles y productivas para la ciudadanía. 
Tenemos la importantísima infraestructura en 
nuestro territorio castellonense y no nos ha 
hecho falta violentar a nadie. No hemos tenido 
que confrontarnos con los catalanes perdiendo 
las formas e inventando enemigos y fantasmas 
exteriores que nos lo roban todo de madrugada. 
He dicho madrugada, sí. Tal vez se trata de eso, de 
madrugar y acudir puntualmente a la cita con la 
defensa de los sueños de tus ciudadanos.
Tal vez se trate de concentrar todas las energías 
disponibles en los argumentos, en la racionalidad, 
en los datos que conforman las verdades de uno.
Tal vez así se ganan o se conquistan las cosas en el 
complejo escenario de las decisiones estratégicas 
de los gobiernos. Los socialistas hemos hecho esta 
apuesta por el trabajo serio y riguroso. Nuestra 
postura fue clara, nítida, leal e irrevocable: la A- 68 
por Castellón.
Esta carretera nos abre al interior y nos acerca a 
las redes de comunicación para facilitar el acceso 
directo a nuestro litoral.
También nuestros sectores industriales dispondrán 
de una salida excelente para sus productos. Las 
infraestructuras generalmente añaden valor al 
territorio.
Le añaden ventajas competitivas. En un mundo 
global resulta determinante para que las empresas 
y las ideas se acomoden en un lugar o en otro. 
Nuestro deber político es garantizar que aquello 

que dependa de las decisiones públicas, se quede 
aquí. Castellón tiene que estar en el mapa de las 
grandes inversiones. Pero la A-68 no es un hecho 
aislado para Castellón.
Esto junto a la indiscutible eclosión del Plan E 
del Gobierno central pero visto en su versión 
municipal, con obras que generan futuro y empleo 
en cada municipio de la provincia.
Sumemos para pulverizar el mito de una provincia 
marginada por los socialistas. Queremos más 
y lo conseguiremos, pero nunca había llegado 
tanto. Lo haremos con argumentos y modales 
democráticos.
Estas palabras corresponden a un artículo 
publicado por Francesc Colomer, secretario 
provincial, del PSPV-PSOE y sin duda ésta ha sido 
la línea de trabajo a lo largo de muchos años 
por parte de los socialistas valencianos y de los 
vinarocenses en particular que siempre hemos 
estado en el mismo sitio y en la misma línea, a 
pesar de las acusaciones del PP. Sin embargo, el PP 
local debe recordar el pleno municipal, de fecha 
13-3-2007, en que una propuesta de l’Associació 
Migjorn “demanava transformar la carretera N-232 
en autovia, continuant l’actual autovia d’Aragó pel 
seu traçat original...”
El resultado de la votación arroja el resultado de 11 
votos a favor (2 PVI, 8 PSOE-PSPV y 1 BLOC-EV) y 9 
votos en contra (PP).
¡Sin comentarios!

“El Gobierno de España ha decidido que la autovía A-68 comience en Vinaròs. 
Ésta es una apuesta clara y rotunda por mejorar la provincia de Castellón.”
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Suspenso en planificación

Antonio Najar Martínez
Associació de veïns Migjorn

4ª dècada. Ens mantindrem per sempre 
més fidels al servei d’aquest poble

Calaix de sastre

Tots sabem que la neteja del dijous 
és molt pesada i feixuga i més amb 
aquesta calor, però més o menys a 
l’altura del Patronat d’Esports, baix 
la barana del riu, hi ha un canyís 
prou grandet. Doncs bé, no es podia 
passar per l’esmentada vorera per la 
forta “pudor” que feia. Tots sabem 
que és normal que tant els plàstics 
com els papers puguen volar per 
culpa d’una ventada, però la pudor 
que feia el canyís no és de paper 
d’aquests materials concrets, i és que 
sembla que tirar les deixalles al riu no 
deixa rastre, com si aquest riu pogués 
tragar-ho tot.
Cada matí es fa la neteja a la platja 
i es passa el corró, i tota la platja 
queda molt bé i molt allisada; però 
els plàstics, les herbes que trau el 
mar, les botelles de plàstic i altres 
coses que queden amagades sota 
l’arena, ens podrien dir que les ha de 
recollir? 
A la platja del Fortí, al costat del 
pàrquing soterrat, hi ha un parell de 
tubs que tenen un diàmetre molt 
gran, són els desaigües dels pluvials 

que vénen del centre del poble. Un 
poc abans de sortir a la platja hi ha 
un sifó amb aigua, fet per esquivar un 
altre que li ve de forma perpendicular 
i en paral·lel al mar. Doncs bé, aquest 
tub i el seu sifó són un perill, atés que 
no hi ha cap impediment perquè 
qualsevol persona puga endinsar-
s’hi. No volem pensar el que podria 
ocórrer si un xiquet/a entremaliat, 
jugant, entre i … Cal una solució, i de 
forma urgent.
Per acabar, voldríem preguntar quina 
solució es podria trobar als aparells de 
refrigeració que tenen la sortida de 
l’aire calent de cara al carrer, perquè 
el vent calent et va directament a 
la cara, situació molt empipadora. 
Tenim una ordenança municipal 
que diu que això està prohibit. Per a 
què fer ordenances si després no es 
compleixen?

Estarà habilitat el col·legi Manuel 
Foguet per al curs vinent?
Quan tindrem el segon ambulatori?
Quan veurem en funcionament 
l’ampliació de l’Hospital?

Amb data 23 de juliol ens 
hem adreçat a l’Alcaldia 
per registre d’entrada per 

realitzar la següent petició: les 
comunitats de veïns situades al 
darrere de l’Hotel Vinaròs Platja 
(c/ Comte Benavente, franja de 
Cala Puntal...) han fet arribar a 
Esquerra-Vinaròs la seua situació 
d’indefensió que pateixen des 
de fa anys, respecte a la normal 
recepció de les freqüències dels 
canals de televisió. La construcció 
de l’Hotel Majestic (ara Vinaròs 
Platja) va suposar en el seu 
moment la col·locació d’una ombra 
en la recepció correcta de TV per a 
tots aquests veïns. Les queixes en 
aquests anys han sigut moltes, i 
han passat pels diferents alcaldes al 

capdavant de l’Ajuntament, sense 
que a dia d’avui ningú no haja 
assumit les seues responsabilitats, 
en deixar construir l’hotel amb els 
efectes secundaris perjudicials que 
té. S’entén, per part dels afectats, 
que l’Ajuntament en haver permés 
aquesta obra en el seu moment, 
hauria de proporcionar solucions 
i assumir despeses, si es digna, ja 
que fins ara totes les càrregues 
econòmiques s’han volgut posar 
en la part de víctimes. El veïnat 
reconeix que és una qüestió que 
s’ha allargat massa en el temps, que 
l’arribada de la TDT tampoc no ha 
solucionat el problema. Esquerra-
Vinaròs demana a l’alcalde que 
d’una vegada per totes es resolga 
aquesta injusta situació.

Els canals de TV a la zona de l’hotel
Les carabassses de setembre (1)

La família Caballer-Valls agraeix al cos de Bombers, a la Guàrdia Civil, al 
Cos de la Policia Local, a la Conselleria de Medi Ambient, a les brigades 
forestals i autoritats, la ràpida intervenció amb què van actuar el 17 
de juliol en l’extinció del foc a la serra de l’ermita, així com a tots els 
particulars que hi van ajudar amb la seua aigua i el seu esforç. 
Celebrem que no hi hagi hagut víctimes humanes.

Acaba un nuevo curso escolar y es 
hora de planificar el siguiente. Es 
difícil coordinar y que no hayan 
errores a la hora de ubicar a los 
nuevos alumnos ¿por falta de 
previsión?, ¿por no profundizar en 
los casos?, ¿por falta de medios? El 
caso es que últimamente curso tras 
curso –según he escuchado a otros 
padres– la ubicación de los alumnos 
por cercanía a un centro en Vinaròs, 
no siempre se cumple. Ahora por 
experiencia lo he podido constatar. 
Los abuelos somos ahora más que 
nunca unos segundos padres para 
nuestros nietos (por el trabajo de sus 
padres), somos una gran mayoría 
los que los llevamos y recogemos 
de guarderías y escuelas. La nuestra 
entra este año en su primer curso. 
Vivimos en Ruiz Picasso (junto a 
Mercadona), de ahí que cogiéramos 
(previo empadronamiento de 
nuestra nieta en nuestra casa) como 
primera opción el Manuel Foguet, 
como segunda la Asunción y como 
tercera la Misericordia. Nuestra 
sorpresa es que nos notifican que 
debe inscribirse en el Número 5 
(y no hemos sido los únicos). Lo 
peor es que no hay posibilidad de 

que esto cambie porque todos los 
demás centros están al completo. 
Como se puede permitir que unos 
abuelos (no todos tienen coche) 
y sus nietos hagan ese recorrido 
4 veces al día en días de calor, 
de lluvia, de frío, etc. Alguien 
tendría que poner cordura desde 
el Ayuntamiento (prometieron el 
curso anterior un autobús si había 
suficientes afectados y no llegó) 
¿tal vez porque no había ningún 
familiar allegado de ellos? Pido 
desde estas páginas a las personas 
afectadas que hagan sentir sus 
quejas en el mismo Ayuntamiento o 
en estas mismas páginas. Nuestros 
hijos y nietos no merecen estar 
expuestos a los peligros de cruces 
y tráfico en horas punta durante un 
largo curso escolar. Protejámoslos, 
evitémosles el peligro, después 
puede ser tarde.
PD: Hay escolares que por haber 
sido inscritos, tarde (no fuera de 
plazo) de la Colonia Europa, han sido 
inscritos igualmente en el Número 
5. Es como si la adjudicación de 
plazas haya sido hecha por orden 
de inscripción y no por beneficio 
del escolar.

Nota d’agraïment en relació a l’extinció del foc de la serra de l’ermita 
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El subdelegat del Govern a Castelló, Antonio Lorenzo, 
es va reunir el divendres 17 de juliol amb els alcaldes i 
portaveus municipals de les comarques del Maestrat 
i els Ports per transmetre’ls la importància de la 
decisió que la autovia A-68 siga per Vinaròs i altres 
projectes com el corredor Mediterrani, l’autovia de 
l’interior o la futura gestió dels trens de rodalia. 
“El Govern inverteix en aquestes terres perquè 
està convençut del seu equilibri territorial i estem 
convertint Vinaròs i la seua comarca en una cruïlla de 
projectes de futur”, va assegurar el representant del 
Govern en la província, que va definir la A-68 com 
“fonamental per a l’articulació territorial i la viabilitat 
econòmica del futur d’aquestes comarques”. 
Respecte a les declaracions del ministre José Blanco, 
que va manifestar que l’autovia tindria el seu final 
a la Jana, Lorenzo va indicar que, tot i que encara 
no estan definides les característiques tècniques, 
“no hi ha dubte que el plantejament és donar una 
continuïtat del vial” fins a Vinaròs, encara que va 
declarar que en el desenvolupament tècnic del vial 
“hauríem d’estar atents en els pròxims anys”. 
Lorenzo també va destacar que, de la reunió entre 
el president de la Generalitat, Francisco Camps, i el 

Lorenzo: “El Govern inverteix en el Maestrat i els Ports perquè està convençut del 
seu futur i el seu equilibri territorial”  
Balada xifra en 100 milions d’euros la inversió del Govern central a Vinaròs durant 5 anys 

X.Flores 

Lorenzo, 
Romeu, 
Cardona i 
Valls, durant 
la reuni’o 
mantinguda 
amb 
representants 
municipals

ministre de Foment, José Blanco, dimarts passat dia 
14, es resolgués la cessió del tram de la CV-10, del 
qual el Govern ha de licitar el projecte constructiu, 
una infraestructura que va qualificar de “fonamental 
per a tot l’arc mediterrani espanyol”. “
“Hem desencallat aquest tema, amb la qual cosa 
l’autovia A-7 que ens connecta amb Europa rebrà 
un impuls molt important”, va assegurar. A més, 
el subdelegat del Govern va destacar “l’aposta de 
l’Estat pel corredor mediterrani de mercaderies i 
passatgers” i per l’avanç de l’alta velocitat ferroviària 
“també per aquestes terres”. Finalment, va assegurar 
que s’acordarà “una nova gestió” de trens de rodalia 
que obri “noves possibilitats” per a les reivindicacions 
de la comarca, encara que va matisar que la 
Generalitat “podria haver fet més del que ha fet”. 
Lorenzo també va recordar altres inversions estatals 
en la comarca com el Projecte Castor, del qual va 
indicar que “no és casualitat que per on l’autovia 
A-68 arribe al mar també arribarà a terra el gas que 
surta de la planta”. 
El subdelegat va apuntar que “estem en època de 
crisi i l’obligació de les administracions públiques és 
obrir nous espais per seguir construint el futur”. 

Per la seua banda, el senador socialista, Batiste 
Cardona, va indicar respecte a la decisió que la A-68 
tinga el seu principi i final a Vinaròs que “encara no 
som conscients de la importància que té una decisió 
d’aquest nivell, i crec que hem de reflexionar sobre el 
que representa, sobretot per a les terres de l’interior”. 
Segons el senador socialista, “quan vam entrar en el 
govern en 2004 a la província de Castelló només hi 
havia en marxa l’autovia Mudèjar, i al juliol de 2009 
aquest vial ja està en funcionament, la A-7 s’està 
executant, la A-68 ja és una realitat planificada i el 
Govern té el compromís de treballar pel corredor 
Mediterrani i en l’AVE Castelló-Tarragona”. 
L’alcalde, Jordi Romeu, va assegurar sobre la A-68 
que “el futur de les nostres comarques estava en joc 
si tornàvem a perdre aquesta artèria vital de la nostra 
comunicació amb Aragó”. Segons Romeu, “ara s’obrin 
noves perspectives de tot tipus”, i va insistir que la 
A-68 permetrà a més “que qualsevol persona d’un 
poble de l’interior puga escurçar els temps per ser 
atés a l’hospital comarcal, una situació que moltes 
vegades pot convertir-se en qüestió de vida o mort”.

100 milions d’euros
D’altra banda, el primer tinent d’alcalde de Vinaròs, 
Javier Balada va xifrar en uns cent milions d’euros la 
quantitat de diners que el Govern central invertirà 
en els pròxims anys en infraestructures que 
beneficiaran Vinaròs, incloent les que afecten també 
altres municipis de la comarca com les millores de 
carreteres. 
“Ha sigut bo per a Vinaròs i la comarca, perquè 
parlem d’una inversió de més de 100 milions d’euros, 
i crec que pocs pobles en tot Espanya poden parlar 
d’una quantitat semblant”, va indicar. 
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Vinaròs va viure el divendres 17 de juliol amb 
desolació com un incendi afectava una de les 
zones més volgudes del seu patrimoni: el turó de 
l’ermita de la Misericòrdia. 
El foc es va originar al voltant de les 3 de la tarda 
del divendres de la setmana passada i va afectar 
2,5 hectàrees de terreny molt pròxim al corral del 
tentadero de la Peña Pan y Toros i a una zona de 
xalets, situats a uns 200 metres del santuari. Alguns 
d’aquests xalets van haver de ser desallotjats, atesa 
la proximitat de les flames, i encara que es van 
produir danys materials als jardins, no va caldre 
lamentar cap dany personal. 
El fet que el foc pogués haver sorgit des de fins 

a tres focus diferents fa pensar que podria haver 
estat intencionat. Durant la tarda es van estar 
investigant les possibles proves d’intencionalitat. 
L’incendi va quedar confinat, encara que no 
totalment controlat a les 18.00 h a causa del fort 
vent que bufava, que va dificultar les tasques 
d’extinció a càrrec d’un total de 90 persones del 
parc de bombers de Benicarló, brigades de Bell-
lloc, Morella, Xert, Alcalà i del Baix Maestrat, la 
Guàrdia Civil i la Policia Local. A més, van participar 
en l’extinció dos helicòpters i dos avions. 
Durant tota la nit, l’equip de prevenció de la Policia 
Local i dels bombers van vetllar perquè no es 
reproduís l’incendi. 

L’alcalde, Jordi Romeu, que es va personar 
immediatament en el lloc de l’incendi juntament 
amb el primer tinent d’alcalde, Javier Balada, va 
afirmar sentir-se “consternat”, encara que, per 
sort, l’incendi “ha pogut ser ràpidament sufocat i 
no ha afectat una gran extensió”. L’alcalde també 
va apuntar a la possibilitat d’intencionalitat de 
l’incendi considerant “molt estrany” el fet que 
s’haguessen produït fins a 3 o 4 focus diferents 
alhora. Per acabar, va lamentar especialment 
que el foc afectés alguns habitatges propers a 
l’entrador de la Peña Pan y Toros, que van haver de 
ser desallotjats.

Un incendi afecta 2,5 hectàrees del turó de l’ermita de la Misericòrdia 
El foc es va originar en diversos focus i se n’investiga la possible intencionalitat 

X.Flores 

L’Ajuntament de Vinaròs ja disposa dels permisos 
per realitzar l’acta de replanteig de les actuacions 
de canalitzacions d’aigua potable i els dispositius 
antiincendis que han de realitzar-se a l’ermita de 
la Misericòrdia com a mesura preventiva contra 
sinistres com els ocorreguts el divendres dia 17 
de juliol, en què van quedar calcinades gairebé 
tres hectàrees d’aquest paratge natural. El regidor 
d’Urbanisme, Javier Balada, va assegurar dimarts 
que les obres s’iniciaran la pròxima setmana. 
El projecte, inclòs en les actuacions del Fons Estatal 
Local per valor de 268.500 euros, aprofita l’aigua 
del pou localitzat a la zona de les antenes l’any 
2006 i inclou la construcció de dos basses, una amb 
aigua potable per al proveïment de l’ermita i el 
tentadero de la Peña Pan y Toros, i l’altra amb aigua 
no tractada destinada a l’extinció d’incendis. Des 
de les basses es construirà la canalització d’aigua 

potable, que abastirà l’ermita i el tentadero de la 
Peña Pan y Toros. A més, es destinaran diversos 
punts en llocs estratègics per a la lluita contra 
incendis, atés que actualment en cas de crema els 
helicòpters han d’abastir-se d’aigua en la piscina 
d’una finca privada pròxima al paratge. 
“Esperem que la setmana que ve ja s’inicien 
aquestes obres, que són molt importants perquè 
es realitzaran 4 punts des d’on es podrà captar 
aigua en cas d’incendi”, va apuntar el regidor.

Intencionalitat 
L’Equip de Govern considera aquesta obra vital 
per a la lluita contra incendis com el que es va 
produir divendres passat i que va afectar gairebé 
tres hectàrees, majoritàriament finques privades, 
encara que també va arribar a terreny municipal 
d’alt valor paisatgístic. 

En aquest sentit, l’alcalde, Jordi Romeu, va agrair 
la rapidesa i l’elevat nombre –un total de 90 
persones– dels equips d’emergència que van 
acudir a l’extinció i va informar que se segueixen 
investigant les proves d’intencionalitat. “La 
recerca de proves està en mans de Medi Ambient 
i dels tècnics que han de valorar-ho, però és molt 
inusual que l’incendi es produís en fins a tres focus 
diferents”, va concloure Romeu. 
L’alcalde va recordar que no pot fer-se foc en aquest 
paratge i va demanar als ciutadans que, en cas de 
voler fer paelles, utilitzen els paellers municipals de 
l’ermita, prèvia petició de permís en el consistori. 
A finals de 2008 també es van realitzar diversos 
tallafocs per lluitar contra possibles incendis en la 
zona.

L’Ajuntament anuncia l’inici de les obres de l’aigua potable i la prevenció contra incendis a l’ermita 
S’investiga la intencionalitat de l’incendi del divendres

X.Flores 

El foc es va 
originar al voltant 
de les 3 de la 
tarda. 
L’alcalde, Jordi 
Romeu, i el primer 
tinent d’alcalde, 
Javier Balada, 
juntament amb 
altres regidors, 
van acudir 
immediatament
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El passat 16 de juliol es va presentar en un cèntric 
restaurant de Madrid, Vinaròs Gastronòmic, el club 
de producte turístic que acaba de llançar la primera 
guia gastronòmica de la ciutat. L’acte va estar 
presidit per Javier Balada, primer tinent d’alcalde 
de Vinaròs, en representació de l’alcalde; Mamen 
Obiol, regidora de Turisme, i Gabriel Quesada, 
tècnic de Turisme de l’Ajuntament.
Vinaròs ha creat el club de producte Vinaròs 
Gastronòmic amb l’objectiu d’innovar en el model 
de gestió. La iniciativa sorgeix de la importància del 
sector gastronòmic en la ciutat. El reconeixement 
que té la gastronomia de Vinaròs a través del 
seu producte més emblemàtic, el llagostí de 
Vinaròs, dóna lloc a la idea de crear un club que 
propicia una millor promoció. El club de producte 
representa en el seu òrgan gestor l’empresa privada 
i l’administració pública i la unió de recursos, els 
dos sectors permeten consolidar una marca d’una 
forma més efectiva.
El xef vinarossenc Juanjo Roda, escollit millor cuiner 
jove d’Europa i guardonat amb el Premi August 
Escoffier per Cordon Bleu de París, fou l’encarregat 
d’explicar les particularitats dels productes del 
mar i de l’horta, mentre elaborava en directe els 
diferents i variats plats que els convidats al show 

El Patronat de Turisme de Vinaròs ha presentat el primer club de producte de la Comunitat 
Valenciana: Vinaròs Gastronòmic i la Guia Gastronòmica
Un ‘show cooking’ a càrrec del xef Juanjo Roda va descobrir les particularitats de la gastronomia vinarossenca.

Redacció

cooking van poder degustar posteriorment.
El menú de l’esdeveniment va estar compost 
per uns aperitius tenint com a base els llagostins 
de Vinaròs cuinats de tres formes diferents: al 
natural freds, al natural calents i flamejats al 
rom. Seguidament, ostrons a l’espatlla, ensalada 
de pollastre amb cigales, cavalla amb ensalada 
d’estiu, llagostins sobre arena de platja de Vinaròs 
amb escuma de les ones de Vinaròs i un arròs amb 
salsitxes, llagostins i múrgula grisa. En les postres, 
en representació dels cítrics tan representatius de 
Vinaròs, es va servir una escuma de taronja.
La presentació fou molt positivament acollida pels 
mitjans de comunicació madrilenys, els quals van 
demostrar un gran interés pel Club Gastronòmic i 
la seua oferta i pels principals atractius del destí, 
com les seues cales i platges.
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L’autovia d’Aragó no arribarà fins a Vinaròs perquè 
des de la Jana ja es preveu un ramal de la A-7 

X.Flores 

El traçat de l’autovia d’Aragó A-68 discorrerà 
per la N-232 fins a la Jana perquè a partir 
d’aquesta localitat ja està previst el seu enllaç 
amb la futura autovia de l’interior A-7, que 
tindrà la seua sortida al mar amb un doble carril 
fins a Vinaròs. Així ho va assegurar dimarts el 
primer tinent d’alcalde i regidor d’Urbanisme, 
Javier Balada, després de la declaració pública 
del ministre de Foment, José Blanco, que va 
informar que la A-68 tindria el seu principi i 
final a la Jana i no a Vinaròs. 
“Ho tenim molt clar, l’autovia A-68 ha de connectar 
amb l’autovia A-7 perquè aquesta té previstes tres 
sortides al mar amb doble vial i una d’elles és la de 
Vinaròs”, va indicar Balada. 
Per això, segons el regidor d’Urbanisme, el més 
important és assegurar-se que es garantisca 
aquesta connexió fins a Vinaròs. “Em preocupa més 
que la A-7 tinga la sortida per Vinaròs, encara que 

sembla que està clar el fet que la A-68 acabe a la 
Jana o a Vinaròs”, va afirmar.

Qüestió de rendibilitat 
Balada va informar que en les reunions realitzades 
a Madrid amb el Ministeri de Foment i l’accionista 
d’Aumar, Florentino Pérez, l’Equip de Govern ha 
insistit en la necessitat d’aconseguir un accés a 
l’autopista AP-7 a l’altura de la N-232, encara que el 
problema, per a Aumar, radicaria en una possible 
falta de rendibilitat. 
“Hem demanat fer les connexions perquè en 
aquest moment són pràcticament nul·les, però 
considerant el polígon industrial, la futura 
realització de la A-68 i el seu encreuament amb la 
A-7, estic segur que arribarem a un acord perquè 
es faça una connexió que en el PGOU de Vinaròs ja 
està prevista i el que fa falta és que Aumar ho veja 
rendible i es decidisca”, va explicar.

La brigada municipal ha instal·lat 
aquests dies el nou mobiliari a les noves 
instal·lacions del col·legi Manuel Foguet. 
El consistori també iniciarà el trasllat dels 
mobles de les aules prefabricades al nou 
centre.

S’inicia el trasllat del col·legi 
Manuel Foguet 

X.Flores 

El PP veu “inviable” la residència de la tercera 
edat per a aquesta legislatura 

X.Flores 

La realització de la residència de la tercera edat 
és “inviable” en aquesta legislatura segons va 
manifestar el dimecres el president local i portaveu 
municipal del PP, Juan Bautista Juan. “Hem passat 
l’equador d’aquesta legislatura, i veient l’estat en 
què es troba la tramitació d’aquesta infraestructura, 
estem segurs que no es disposarà d’aquesta al final 
del mandat”, va indicar Juan. 
En aquests moments, l’Ajuntament ha iniciat el 
procediment d’invitació a tres empreses que es van 
mostrar inicialment interessades en la construcció i 
gestió del projecte encara que cap es va presentar 
al concurs públic, que va quedar desert. Juan va 
recordar que, des de la planificació de la residència, 
“hauran passat 8 anys sense ella” i va criticar que 
l’Equip de Govern hagués passat “d’un concepte 
de tindre una residència finançada amb recursos 
públics, a intentar que siga una empresa privada 
qui n’assumisca la gestió”. 
El portaveu popular, que va recordar que ja es va 
plantejar en el seu inici “una residència menuda” de 
55 places, va assegurar que l’Equip de Govern “ha 
demostrat que l’àmbit social no és la seua prioritat 
perquè no han emprés aquesta gestió i, en canvi, 
han remodelat la plaça de Sant Antoni o el passeig 
marítim amb uns costos faraònics”. Entre aquestes 
dos obres, segons Juan, l’Ajuntament haurà invertit 
uns 13 milions d’euros, mentre que el cost de 
la residència era de 3,8 milions. El representant 
popular va concloure que “amb el govern municipal 
del PP aquesta residència ja estaria construïda i en 
funcionament i podrien gaudir-la molts majors de 
la nostra ciutat”.
Centre de salut 
D’altra banda, Juan va demanar públicament a la 
Generalitat que presente quin projecte de centre 

Juan demana a la conselleria que presente 
el projecte del centre de salut 

de salut vol construir a la ciutat. “Hem d’exigir que 
ens plantege quin projecte vol materialitzar allí, 
però no que siga ja una realitat perquè el solar 
encara no està en condicions”. També va afegir 
que, atés que el terreny encara no està urbanitzat 
i encara existeixen enderrocaments pendents 
de realitzar, es podria plantejar la possibilitat de 
“fer compatible la construcció de l’edifici amb 
els terminis d’urbanització del PAI”, encara que 
va reconéixer que “és difícil encertar una data de 
materialització perquè el PAI està encara molt 
endarrerit actualment”.

A-68
Finalment, respecte a les declaracions de Javier 
Balada sobre la A-68 assegurant que la A-68 
empalmaria amb un ramal de la A-7 des de la Jana 
fins a Vinaròs, Juan va apuntar que el primer tinent 
d’alcalde “manca de credibilitat” i que les seues 
paraules “no es poden tindre en consideració”. 
Segons el portaveu popular, el subdelegat del 
Govern, Antonio Lorenzo, va dir en la reunió amb 
alcaldes i regidors de la comarca que desconeixia 
“absolutament” els criteris tècnics que se seguirien 
en aquest tram de la Jana a Vinaròs, i que ara com 
ara “només hi havia la voluntat”.

L’Ajuntament de Vinaròs ha rebut el 
permís de la Confederació Hidrogràfica 
del Xúquer per realitzar actuacions en 
les passeres del riu Cervol, així doncs a 
partir del mes de setembre s’iniciaran les 
tasques per a l’ampliació i millora. L’obra 
és important, segons va indicar el regidor 
d’Urbanisme, Javier Balada, perquè “quan 
hi havia temporal, l’aigua se les enduia, 
motiu pel qual necessitaven un reforç”. 
L’actuació també preveu la instal·lació de 
canonades tant per dalt com per sota de 
les passeres que permeten la circulació 
de l’aigua i eviten destrosses en cas de 
pluges abundants.

X.Flores 

Millores en les passeres
del Cervol 

La pista multiusos del PAI de Fora del 
Forat va acollir el seu primer acte després 
d’haver-hi instal·lat la coberta, inclosa 
dins dels Plan Zapatero. Es va tractar 
d’una projecció de cinema, Bienvenidos 
al norte, inclosa dins la programació per 
a l’estiu que prepara el consistori. 
Cal destacar que el projecte preveu 
el cobriment amb un gran envelat de 
la pista, ja finalitzada, i la construcció 
de vestuaris, encara en obra. L’import 
d’adjudicació és de 335.076 euros. 

La pista multiusos de Fora 
del Forat acull el primer acte

X.Flores 
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cIcLE foRmATIu D’AuTomocIó vINARòS           
1r CURS D’ELECTROMECàNICA DE VEHICLES (GRAU MITJà)

9.00-11.00 11.00-13.00 13.00-15.00

DIA 1 DE SETEMBRE  DIMARTS C.E.B. F.O.L. / A.G.C. S.M.V.

DIA 2 DE SETEMBRE  DIMECRES C.F.D.S. MOTORES T.M.M.

1r CURS D’AUTOMOCIó (GRAU SUPERIOR)

9.00-11.00 11.00-13 13.00-14.30

DIA 1 DE SETEMBRE  DIMARTS S.E.S.C.

DIA 2 DE SETEMBRE  DIMECRES

DEPARTAmENT SANITÀRIA-IES JoSE vILAPLANA-cuRS 08/09
1r. CURES AUXILIARS D’INFERMERIA

Dimarts 1/Setembre/09 Dimecres  2/Setembre/09

9h.-11h. HHL TBE

11h.-13h. TAO FOL-RET

13h.-15h. OPA PSI

1r.cfGS DIETÈTIcA

Dimarts 1/Setembre/09 Dimecres 2/Setembre/09

9h.-11h. COA OGT

11h.-13h ALE FOL-RET

13h.-15h. FAD

1r

B
A
T
X
I
L
L
E
R
A
T

DIA 1

DE  8:30 A 10:00 MATEMàTIQUES I
MATEMàTIQUES C. SOCIALS I

AULA 102
AULA 102

DE 10:00 A 11:30 GREC I AULA INF

DE 11:30 A 13:00 CASTELLà I AULA 112

DE 13:00 A 14:30 VALENCIà I
DIBUIX TÈCNIC I

AULA 103
AULA DIB

DE 14:30 A 15:30 CIÈNCIES PER AL MóN CONTEMPORANI AULA 102

DIA 2

DE  8:30 A 10:00 ANGLÈS I AULA 113

DE 10:00 A 11:30 BIOLOGIA I GEOLOGIA
LLATÍ I

AULA 127
AULA 130

DE 11:30 A 13:00 HISTÒRIA  CONTEMPORàNIA AULA 113

DE 13:00 A 14:30 FÍSICA I QUÍMICA
ECONOMIA

AULA 103
AULA 113

DE 14:30 A 15:30 FILOSOFIA I AULA  103

DE 16:00 A 17:30 EDUCACIó FÍSICA GIMNàS

DE 17:30 A 18:30 PSICOLOGIA 
INFORMàTICA

AULA  102
AULA INF

2n

B
A
T
X
I
L
L
E
R
A
T

DIA1

DE 8:30.A 10:00 FÍSICA AULA 113

DE 10:00 A 11:30

MATEMàTIQUES II
MATEMàTIQUES C. SOCIALS II 
GREC II
QUÍMICA

AULA 101
AULA 101
AULA 113
AULA 114

DE 11:30 A 13:00 CASTELLà II AULA 112

DE 13:00 A 14:30 DIBUIX TÈCNIC II A. DIBUIX

DE 16:00 A 17:30 ANGLÉS II / FRANCÈS II AULA 102

DE 17:30 A 18:30 GEOGRAFIA AULA 103

DIA 2

DE 8:30 A 10:00 BIOLOGIA AULA 127

DE 10:00 A 11:30 VALENCIà II
CIÈNCIES DE LA TERRA

AULA 113
AULA 127

DE 11:30 A 13:00 HISTÒRIA II AULA 113

DE13:00 A 14:30 ECONOMIA II
HISTÒRIA DE L’ART

AULA 113
AULA 113

DE14:30 A 15:30 FILOSOFIA II AULA 103

DE 17:30 A 18:30 FRANCÈS 2n ID AULA 101

EXÀmENS DE SETEmBRE 2009 ESo

DIA HoRA ASSIGNATuRA cuRS AuLA

1

DE 8:30 A 10:00 MATEMàTIQUES
1 ESO
2 ESO
3 ESO
4 ESO

101
101
103
103

DE 10:00 A 11:30
CASTELLà

1 ESO
2 ESO
3 ESO
4 ESO

111
111
112
112

àMBIT SOCIOLINGÜÍSTIC 4 ESO 
DIVERS. 112

DE 11:30 A 13:00 VALENCIà
1 ESO
2 ESO
3 ESO
4 ESO

101
101
103
103

DE 13:00 A 13:30 RELIGIó (TREBALLS) 1-2-3-4 ESO 101

DE 13:30 A 14:30 PLàSTICA
1 ESO
3 ESO
4 ESO

101
101
101

DE 14:30 A 15:30 EDUCACIó PER A LA 
CIUTADANIA

2 ESO 101

DE 16:00 A 17:30 ANGLÈS / FRANCÈS
(1r IDIOMA)
FRANCÈS (2n idioma 4 ESO)

1 ESO
2 ESO
3 ESO
4 ESO

101
101
103/111
103/111

DE 17:30 A 18:30 MÚSICA
2 ESO
3 ESO
4 ESO

102
102
102

2

DE 8:30 A 10:00 TECNOLOGIA 1 ESO
3 ESO
4 ESO

111
112
112

DE 10:00 A 11:30

CIÈNCIES NATURALS 1 ESO
2 ESO

101
101

àMBIT CIENTÍFIC 4 ESO 
DIVERS. 103

BIOLOGIA I GEOLOGIA 3 ESO
4 ESO

103
103

DE 11:30 A 13:00 CIÈNCIES SOCIALS
1 ESO
2 ESO
3 ESO
4 ESO

126
126
127
127

DE 13:00 A 14:30 FÍSICA I QUÍMICA 3 ESO
4 ESO

101
101

DE 14:30 A 15:30 EDUCACIó ÈTICO-CÍVICA 4 ESO 103

DE 16:00 A 17:30 EDUCACIó FÍSICA 1-2-3-4 ESO GIMNàS

DE 17:30 A 18:30
OPTATIVES 1-2-3-4 ESO 101

INFORMàTICA 4 ESO INF.1

I.E.S.José Vilaplana  Convocatòria exàmens de setembre 2009
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ES UN MENSAJE DE COCEMFE 
BAIX MAESTRAT

FOTODENUNCIA

Sólo tardamos unos minutos, 
dejemos el coche bloqueando 

un paso de peatones. 
¡Lamentable!

HoY PoR mÍ... 
mAÑANA PuEDE QuE PoR TI 

 
SoN mucHoS AÑoS LucHANDo coNTRA 

LAS BARRERAS Y AÚN SE SIGuEN 
PRoDucIENDo 

ESTAS SITuAcIoNES 
 

¡SuSPENDIDo EN SoLIDARIDAD! 

Plan de Deportes Adaptados en playas Accesibles 2009 
Calendario - horarios

El objetivo fundamental del Plan es dar a conocer la realidad del deporte 
adaptado para personas con cualquier tipo de discapacidad en diversas poblaciones y 
comarcas, a través de actividades lúdico-deportivas en playas accesibles y la de que estas 
personas puedan cubrir los espacios y tiempos de ocio, realizando diversas actividades 
en la arena y el paseo de nuestra costa. 

En 2009, el calendario y horarios de Actividad del Plan en Vinaroz es el siguiente: 

VINAROZ. PLAYA EL FORTÍ 

26 de julio – Buceo y Deportes Adaptados (de 10 a 14 – de 17 a 20.30) 
14 de agosto – Deportes Adaptados (de 10 a 14 – de 17 a 20.30) 

Juegos y Deportes Adaptados:  
• LA BOCCIA / BALONCESTO EN SILLA DE RUEDAS 
• EL HOQUEI 
• GOLF EN ARENA / VOLEY-PLAYA 
• GOAL-BALL / ADAPTLON 
• TENIS EN SILLA DE RUEDAS 
• TENIS DE MESA 
• FÚTBOL  
... 
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VINARÒS C. F.  - JUNTA GENERAL EXTRAORDINARIA

DÍA:  Viernes, 7 de agosto 2009
LUGAR:  Salón de actos de la Caixa Rural – Caixa Vinaròs
HORA:  20:00 Primera Convocatoria
 20:15 Segunda Convocatoria
ORDEN DEL DÍA:

1. Lectura y aprobación acta anterior.
2. Aprobación presupuesto temporada 2009 – 2010
3. Aprobación precio carnts temporada 2009 – 2010
4. Aprobación precio entradas temporada 2009 – 2010
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La platja del Fortí acull des del dimarts la sisena 
Trobada Europea d’Escultors d’Arena, la més 
important del país. Aquest any, aquest valorat 
i vistós esdeveniment reuneix sis artistes de 
diferents països (cinc dels quals opten als premis) 
capaços de canviar per complet amb les mans la 
fisonomia d’una franja d’arena realitzant belles 
escultures. Un art en el qual invertiran molt 
temps, encara que efímer pel material utilitzat ja 
que, a la mercé de la intempèrie, el vent i l’aigua 
s’encarregaran de desfer-lo. En total, els artistes 
donaran forma a 135 tones d’arena procedent de 
Bellpuig (Lleida).
La Trobada Europea de Vinaròs està organitzada 
pel Patronat de Turisme de l’Ajuntament de 
Vinaròs i l’empresa Arenas Posibles, de Sergi 
Ramírez i Montserrat Cuesta, com a encarregats 
de portar els millors escultors europeus perquè 
desenvolupen el seu art, obtenint així una gran 
riquesa i varietat. 
“Coneixem molts artistes i sota la nostra experiència 
els seleccionem d’acord amb la qualitat i l’estil 
de treball. El que intentem és oferir una varietat 
d’estils”, indica Sergi Ramírez, que juntament amb 
Montserrat Cuesta també realitza la figura de 
demostració, fora de concurs.
Aquest any dos holandesos, un polonés, un 

ucraïnés i una belga competiran per fer-se amb 
un dels premis –el del Jurat o el del Públic– del 
concurs, a més de l’escultura demostració, fora de 
concurs, realitzada per Ramírez i Cuesta, amb una 
figura que estarà dedicada a sant Sebastià, patró 
de Vinaròs, perquè aquest any la ciutat celebra el 
quart centenari de l’arribada de la relíquia. 
Holandesos i russos figuren entre les nacionalitats 
més premiades de les passades cinc edicions. El 
premi del Jurat va recaure l’any passat per tercera 
vegada en la història del Festival a Holanda i el 
públic, per quarta vegada, es va inclinar cap a la 
figuració russa. 
Es tracta de veritables artistes, normalment amb 
estudis en Belles Arts que es guanyen la vida com 
a escultors, encara que són uns enamorats de 
l’art efímer en qualsevol estació de l’any. “Alguns 
se n’aniran després a Austràlia o a algun altre lloc 
on poder crear més art a l’arena, i, a l’hivern, molts 
també treballen el gel”, assegura Ramírez.
La trobada de Vinaròs és potser la més important 
de les que se celebren en l’àmbit nacional. Segons 
Ramírez, “l’única comparable és la internacional 
de Valladolid, que iniciem nosaltres, encara que 
en nivells de qualitat Vinaròs està per damunt i en 
cada edició s’eleva”.
El taller natural d’elaboració té lloc a la platja del 

Fortí, on el dimarts van començar a donar forma 
a les seues figures, fins al dissabte 25 de juliol, dia 
en què se celebra el lliurament de premis. Per a 
la realització dels monuments s’utilitza arena de 
Bellpuig, més semblant a la de la platja, en lloc 
de la de Forcall que va ser utilitzada en l’anterior 
edició. D’entre les diferents tècniques, estils i 
temàtiques que es poden contemplar aquest 
any, destaca l’escultura propera a la caricatura del 
polonés Wlodek Bludnik; l’abstracció de l’holandés 
Niels Vegter, que s’inspira en formes mecàniques; 
l’aire màgic del seu compatriota Lido Roders; les 
formes geomètriques de la belga Hanneke Supply, 
o l’al·legoria que d’El Quixot realitza l’ucraïnés 
Wiaczeslaw Borecki. 
El públic assistent també hi participa, ja que el 
Patronat de Turisme de Vinaròs concedeix dos tipus 
de premi: el premi del Jurat i el premi del Públic, 
o popular, aquest últim a través de votacions 
populars. Juntament amb aquesta consolidada 
trobada, té lloc també de 17 a 20 hores un taller 
infantil d’arena, classificat per categories d’edats, 
perquè els més menuts aprenguen a realitzar 
figures amb l’arena. També ells tindran el seu 
premi, ja que el mateix dissabte 25 unes hores 
abans del lliurament oficial de premis, té lloc el 
concurs amateur per categories d’edats.

El Fortí, trobada d’art efímer 
X.Flores 

Enguany, aquest valorat i vistós esdeveniment reuneix sis artistes de diferents països que des de dimarts han treballat 
en les seues escultures.  Avui dissabte , la entrega de premis



16

25 juliol 2009

ACTUALITAT

A penes uns mesos després d’inaugurar-se, el parc 
sènior del PAI de Foret s’ha convertit en un punt de 
trobada ideal que té l ’afegit de fer exercici saludable 
d’una forma entretinguda. Des que es va instal·lar, 
són moltes les persones majors que s’han desinhibit 
i utilitzen diàriament aquesta instal·lació. La primera 
experiència és bona i servirà per a futures creacions 
de més espais en altres llocs de la ciutat.
Amb equipaments especialment adaptats, el parc 
també disposa d’espais que faciliten la relació personal 
i social entre els majors. Bancs, zona enjardinada, 
zones de jocs d’escacs i de petanca... el parc sènior 
de Vinaròs ofereix la tranquil·litat i els recursos que es 

busquen en moltes ciutats.
El parc també permet fer exercicis de manteniment adaptats a 
les persones majors. Per això s’han instal·lat mòduls d’exercici 
per a extremitats superiors, inferiors i tronc, mitjançant 
aparells per a exercici de pedaleig, gir de cintura i mobilització 
de braços i cames. 
La gent gran constitueix un sector de població creixent, amb 
molt de temps lliure, i poques possibilitats d’oci. Per aquest 
motiu, el parc de majors és una proposta d’entreteniment que 
contribueix al fet que els majors duguen una vida saludable 
fent exercici a l’aire lliure mentre xarren o cuiden els néts. 
Una primera i xicoteta illa dins la ciutat que permet millorar 
la qualitat de vida.

Parc Sènior de Vinaròs:

X.Flores

Una gran acollida
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Els 
usuaris 
opinen

ACTUALITAT

Esmeralda Ramos, 60 anys
“És una bona iniciativa. Vinc pràcticament des 
que el van instal·lar dos vegades per setmana i 
a les tardes, que és quan s’està més tranquil. No 
vinc al matí perquè sol estar ple. Les màquines 
són fàcils d’utilitzar i ben adaptades per a adults. 
L’única crítica és que els xiquets solen trencar 
les màquines, però també he de dir que solen 
arreglar-les molt ràpidament”.

Mari, 44 anys, i Juani, 37 anys
“Ens agrada este parc. Solem vindre a la tarda, 
perquè al matí hi ha molta gent des de ben 
prompte. Hem provat les màquines però no 
solem utilitzar-les, tot i que constatem que tenen 
molt d’èxit entre la gent gran. Com a crítica, al 
parc li falta ombra i acudeixen massa xiquets 
que solen fer alguna destrossa quan és un parc 
dissenyat per a la gent major”. 

Elvira Royo, 59 anys
“M’agradaria que posaren més parcs d’este tipus 
per altres llocs de la ciutat. A mi, em toca vindre 
de lluny, i vinc expressament per utilitzar les 
màquines i fer una mica d’exercici. Han de repetir 
esta experiència en altres punts de la ciutat. Com 
a crítica, crec que el parc és per a adults, i molts 
xiquets utilitzen les màquines”. 

José García, 70 anys
“Hi vinc a fer exercici des que el van instal·lar. Utilitzo 
habitualment 4 màquines, ja que diàriament per 
desplaçar-me ja ho faig en bicicleta. Normalment, 
acudeixo al matí, entre les 8 i les 9. És una gran idea, 
de les millors coses que podrien fer i l’utilitza molta 
gent. A més, el parc és un dels temes recurrents a 
les nostres converses. Hi ha gent que ve de lluny 
només per utilitzar el parc. Falten un parell de 
zones més com esta en diferents llocs de la ciutat”.

Andrés Gabarrón, 63 anys
“Cada matí vinc al parc sènior de 8 a 10. Faig 
un parell d’hores d’exercici, utilitzant totes les 
màquines. Per mi, és un lloc perfecte, m’ha anat 
molt bé. Abans havia de fer esport corrent per la 
platja i fent alguns moviments. Però amb estes 
màquines es facilita la tasca. No crec que al parc li 
falte res. Prompte creixeran les moreres i hi haurà 
ombra”. 

Isabel Morales, 84 anys
“Visc a Lió (França) i vinc a Vinaròs tots els estius, 
però este m’he trobat amb la sorpresa que havien 
instal·lat un parc saludable. Justament avui l’he 
estrenat i és meravellós. A Lió no n’hi ha cap i si vols 
fer esport t’has d’apuntar en un gimnàs. No saben 
quina sort tenen els vinarossencs. Les màquines 
són molt fàcils d’utilitzar”. 

Con la reserva de sus libros evitara las molestias ocasionadas por la falta de stocks en septiembre 

RESERVE YA
SUS LIBROS DE TEXTO
DE INFANTIL, PRIMARIA O SECUNDARIA

PARA EL PROXIMO CURSO 2009-2010

EN LA LIBRERÍA
ELS DIARIS

Són molts els usuaris que utlitzen el parc saludable 
de Foret. En aquest espai coneixem la opinió i 
l’experiència d’alguns d’ells 
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Pablo en compañía de Jesús, 
en la fiesta que organizó en 
la calle de Els Mariners

Fiestas 
del Carmen

Dúo Bahía
Antonio y Edu (dúo 
Bahía) amenizando 
la fiesta del Carmen 
en el barrio de Els 
Mariners

SOCIETATSOCIETAT

Ja no tindrem les postes de sol que 
ens va oferir durant tants anys

Guillermo Nemesio disfrutando 
de unas breves vacaciones en 
Palma de Mallorca con su familia 

EPA El grup de gimnàstica de l’EPA s’acomiada 
fins al pròxim curs. Bones vacances!

Vacaciones

Adéu

FO
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Vicente Lorente y Victoria Montoya 
celebraron su 50º aniversario de boda50º aniversario

De visita Los belgas Paul y Anne Marie pasaron las 
vacaciones en Vinaròs, acompañados de 
sus amigos franceses Jean y Dominique
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Las peluqueras 
más marchosas 

de Vinaròs

De marcha

Mª Ángeles nos has dejado una gran huella 
en nuestros corazones, por ser cómo eres y no 
cambies nunca. Vuelve pronto. De tus amigos

Vuelve pronto...
Felicitats! Esperem que el 
vostre camí estiga replet 
de bons moments!

Manolo i Cris
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Els pescadors de Vinaròs van complir amb la 
tradició i van honrar el dijous 16 de juliol la seua 
patrona, la Verge del Carme, amb la multitudinària 
missa celebrada a la llotja i una processó marítima, 
durant la qual es va fer l’ofrena floral, en què van 
participar més d’una trentena d’embarcacions. 
A la missa major, presidida pel rector de la 
parròquia de Santa Magdalena, mosén Cristóbal 
Zurita, acompanyat d’altres sacerdots, van assistir 
les autoritats municipals, la Guàrdia Civil, la 
junta de la confraria i tota la cort d’honor de les 
festes. Zurita va tindre un record especial cap als 

ciutadans de la població argentina de Río Cuarto, 
que van estar presents en una celebració religiosa 
que va finalitzar amb la música de la Salve marinera 
a càrrec de la coral García Julbe. 
Posteriorment, els centenars de persones que no 
van voler perdre’s la processó marítima van pujar 
a les embarcacions per participar en l’ofrena floral. 
La barca denominada Comortiz va ser aquest any 
l’encarregada de dur a bord la imatge de la Verge i 
les reines major i infantil de les festes amb les seues 
respectives dames. Ja en alta mar, les barques 
van envoltar la portadora de la patrona i Antoni 

Barberá va posar el toc de trompeta interpretant 
El silenci. Després va tindre lloc l’ofrena floral al 
mar per part de les reines i dames, mentre que 
mossén Cristóbal Zurita va llançar una corona de 
flors. Ja de tornada, la Comortiz es va aturar a la 
bocana del port mentre la resta d’embarcacions 
la saludaven. 
Després de la missa i l’ofrena, les reines i les dames 
van desfilar en processó amb la peanya fins a 
l’església de Santa Magdalena, acompanyats de la 
banda de cornetes i tambors i després va haver-hi 
una torrada popular de sardines.

X.Flores 

22
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La Cofradía de Pescadores patrocinó con motivo 

de las fiestas del Carmen unas paellas para unas 

2.000 personas en la lonja, donde acudió la 

directora general de Empresas Agroalimentarias 

de la Comunidad Valenciana, Amparo Montoro, y 

las autoridades locales. 
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La pasada semana fallecía en Bolivia la 
madre del padre Genaro, el cual colabora 
como sacerdote con la parroquia arciprestal 
de La Asunción de nuestra ciudad.
El pasado viernes, la arciprestal se llenaba 
para acoger a los amigos del padre, tanto 
sus hermanos sacerdotes, 15 de ellos 
concelebraron una misa en sufragio del 
alma de Bárbara, madre del padre Genaro. 
Presidió la misa el obispo de nuestra diócesis 
de Tortosa, monseñor Javier Salinas Viñals.
Acompañaron al padre los párrocos de 
la arciprestal mosén Emilio Vinaixa y de 
la parroquia de Santa Magdalena mosén 
Cristóbal Zurita.
Con sus cantos participó la coral García 
Julbe y los que allí nos reunimos 
acompañados al órgano por Enric Meliá.

Los símbolos
Como si de un trocito de Bolivia el Padre 
Genaro se hubiera traído un poco, en una 
mesa delante del altar estaba depositada 
una clásica manta boliviana y encima de 
ella la bandera de Bolivia, un retrato de la 
fallecida Dña. Bárbara y un cirio cuya luz se 
iluminó momentos antes de la misa a cargo 
de un familiar del padre.

Al finalizar la misa, se puso por megafonía 
una pieza popular boliviana, en donde se 
cantaba a la Virgen y con acompañamiento 
de los instrumentos típicos de esta nación.
Muy interesante fue la homilía de nuestro 
obispo conocedor del padre Genaro, y 
recordando la labor abnegada y amorosa 
de todas nuestras madres, sin las cuales 
nosotros no existiríamos.
También fueron muy emotivas las 
palabras de despedida del Padre Genaro, 
el cual agradeció a todos los que allí nos 
reunimos, para recordar a su querida 
madre.
El padre Genaro lleva varios años 
colaborando con la parroquia arciprestal 
de La Asunción, y es persona muy querida 
en nuestra ciudad por su forma de ser tan 
servicial, amorosa y buena.
Desde estas líneas de El Diariet, le 
acompañamos padre, todos aquellos que le 
queremos y apreciamos en estos momentos 
tan tristes y que algunos de nosotros ya 
hemos vivido, cual es la pérdida de una 
madre.
Dios que es bueno y misericordioso, seguro 
tendrá ya a su lado a la sierva Bárbara, y le 
otorgará toda clase de bienes que ya se 
ganó en la tierra. Que en gloria esté.

Fallece la madre del padre Genaro
Salvador Quinzá Macip

BASES CONCURSO 
CARTEL CARNAVAL 2010

www.carnavaldevinaros.es  -  info@carnavaldevinaros.es 

Con motivo de las tradicionales fiestas del carnaval 
2010 se convoca el Concurso de Carteles anunciado-
res del citado Carnaval en el que podrán participar 
todos los artistas que lo deseen con la sujeción a las 
siguientes bases:
1º. Los concursantes realizarán su trabajo con el tema 
mediterráneo y para basarse en el diseño el tema puede 
englobar todo lo relacionado con la cultura, el arte, el mar, 
etc., y relacionarlo con nuestro Carnaval, sujetándose no 
obstante, a la técnica del cartel.
2º. Los originales podrán realizarse por cualquier 
procedimiento, composición fotográfica, sistema digital, 
pintura, etc.
3º. En los originales de forma bien visible y que 
resalte por la colocación y tamaño de las letras 
deberá figurar la inscripción carnaval de vinaròs 
del 5 al 15 de febrer de 2010.
4º. El cartel tendrá que adoptar la forma vertical, siendo la 
superficie de 56 x 80 centímetros.
5º. Los trabajos presentados llevarán en un sobre 
cerrado, un título, así como el nombre, dirección del 
autor y teléfono. Los remitidos de otras poblaciones 
deberán enviarse a portes pagados, y se remitirán por el 
Ayuntamiento de Vinaròs a portes debidos.
6º. La presentación de los originales se efectuará en 
Secretaría bajos –registro de entrada del Ayuntamiento 
de Vinaròs hasta las 14 horas, del día 30 de septiembre 
mediante entrega personal, o cualquier otro 
procedimiento.
7º. La deliberación del Concurso de carteles se 
realizará en el local social del Centro Aragonés de 
Vinaròs, el 5 de octubre a las 20:30 horas, siendo la 
entrada libre al público.
8º. El jurado estará compuesto por personas relacionadas 
con el mundo artístico y de la fiesta del Carnaval, 
representante del Ayuntamiento y de la Comisión 
Organizadora del Carnaval.
9º. Se otorgará un premio al ganador de 480,00 
euros (cuatrocientos ochenta euros) por parte del 
Ayuntamiento de Vinaròs.
10º. El jurado que tendrá que fallar el concurso, puede 
declarar desierto el mismo si estimara que ninguno 
de los originales por su inadecuación o carencia de la 
calidad artística, sea digno de servir para anuncio de 
las Fiestas de Carnaval.
11º. El veredicto del jurado será inapelable, obligándose 
los autores premiados a firmar sus respectivos trabajos.
12º. Para decidir el concurso, el jurado tendrá en cuenta 
no sólo la calidad artística, sino también especialmente su 
idoneidad como cartel y su expresividad como anuncio 
de las Fiestas de Carnaval de Vinaròs.
13º. Los originales premiados quedarán en propiedad 
de la Comisión Organizadora del Carnaval de Vinaròs, 
que hará de ellos el uso que considere conveniente, 
reservándose el derecho de proceder o no a la impresión 
y difusión del cartel, así como su utilización como la 
portada del programa de fiestas.
14º. Los trabajos no premiados podrán ser retirados por 
los autores después de las fiestas de Carnaval, previas 
las comprobaciones correspondientes, en el término 
de veinte días a partir de la fecha en que finalicen los 
Carnavales del 2010.
15º. El artista diseñador del cartel que los miembros del 
jurado elijan como ganador, se compromete a realizar 
también el cartel de la III Gala Drag Queen.
16º. La Comisión Organizadora del Carnaval de Vinaròs, 
no se responsabiliza de los posibles plagios.

Quien esté interesado en el libro 
Vinarocenses en la Barcelona industrial, 
pueden llamar al Domingo Valls, 
932180983 o Ramon Plà 659467289.

A los 
suscriptores 
de Barcelona: 

L’aeròbic a la platja no podia faltar entre les activitats d’aquest estiu
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Benihort sigue expansionándose por la co-
marca y el viernes 17 de julio inauguró oficial-
mente su nueva frutería de Vinaròs, situada en 
la avenida Llibertat n.º 1. Con éste son tres ya 
los establecimientos con los que la coopera-
tiva benicarlanda cuenta en este municipio. 
Además en Benicarló dispone de una cuarta 
tienda y ayer se inauguró su quinto estableci-
miento, ubicado en el centro de la población, 
la plaza Mercat Vell, 13.
Durante la jornada inaugural a los clientes se les 
entregó un obsequio de bienvenida. “En esta 

ocasión ofrecemos un cuarto de sandía para dar 
la bienvenida a nuestros nuevos clientes, además 
de una degustación de zumo de naranja”, detalló 
el presidente de Benihort, Florencio Herrero, 
quien tampoco descartó “la apertura de nuevos 
establecimientos en otros municipios de la 
comarca como Peníscola o en poblaciones del sur 
de Tarragona”.

Sor teo promocional
Con el objetivo de promocionar el aceite de oliva 
virgen de nuestras tierras, Benihort sortea durante 

todo el mes de julio entre los clientes de sus 
fruterías, de la Tienda del Polígono Industrial y de 
su área de Distribución, menús para disfrutar de 
una comida en el Restaurante Cooperativo Clot 
d’en Simó de Xert. “En total, repartiremos 50 
menús entre todos nuestros clientes, quienes 
además pueden aprovechar, mediante esta 
promoción, para conocer la ruta de los olivos 
milenarios”, explicó el director de la empresa, 
Guillermo Edo. Durante la inauguración los 
representantes de Benihort entregaron los 
premios a los ganadores del sorteo.

Benihort abre su tercera frutería en Vinaròs
Redacció
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El trobareu 
en els 

següents 
punts de 

venda 

EL DIARIET
 SETMANARI D’INFORMACIÓ 

LOCAL

Katia | Av. País Valencià

Lisboa | Av. País Valencià

Sagal | C. St. Tomàs

Portilla | C. Costa i Borràs

La Mera | Trv. Safont

Pilar Garcia | Pg. Colom

Mercader | C. St. Pasqual

Mercapres | Av. Picasso

Tres Pontets | Av. Pablo Béjar

Llapis i Paper | Av. Leopoldo Querol

Dolçet | Av. M. Auxiliadora

Papelería Mateo | C. Pont

Kiosco C/ Pilar | Pl. St. Esteve

Diaris | Pl. Jovellar

Arnau | C. St. Cristòfol

Els alumnes de 1r d’ESO de l’IES José Vilaplana van 
passar dos dies (18 i 19 de juny) pel Parc Natural de la 
Tinença de Benifassà practicant senderisme i orientació. 
La ruta va començar al pantà d’Ulldecona anant a buscar 
el salt de Robert per tal d’arribar a Fredes. Després de 
dinar, van fer camí cap al Refugi de la Font Ferrera on 
van fer nit. A l’endemà, tornada cap a Fredes i baixada 
al pantà pel portell de l’Infern. Els alumnes, encara que 
cansats, s’ho van passar molt bé alhora que van apreciar 
l’extraordinari patrimoni natural d’aquestes terres.

L’IES Vilaplana, a la Tinença

Els autors dels dos escrits de Vinaròs 09. David, Cristian, 
Àlex, Víctor, Fernando i Jordi. Per La Cuatro també es va 
poder vore aquest escrit
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La Sociedad Musical La Alianza ha realizado 
durante este mes de julio sendos conciertos en las 
localidades de Teruel y Ulldecona, demostrando 
una vez más que allá donde va deja el nombre de 
nuestra ciudad en lo más alto.
El fin de semana del 4 y 5 de julio una expedición 
con más de 70 personas se desplazó hasta la 
ciudad de Teruel que vivía el inicio de las fiestas del 
Torico. Los músicos vinarocenses participaron en 
un festival de bandas junto a la Banda de música 
Santa Cecilia de Teruel, anfitriona de un festival que 
se desarrolló en el auditorio Parque de los Fueros.
El programa interpretado por La Alianza se 
inició con el pasodoble Rafael Mauricio del 
compositor Rafael Talens. A continuación, se 
interpretaron las Danzas fantásticas de Joaquín 
Turina y se finalizó el concierto con la obertura 
Persis de James Hosay.

En las tres interpretaciones los músicos vina-
rocenses lograron una excelente interpreta-
ción que levantaron los aplausos entusiastas 
del auditorio turolense.
Destacar que la Banda de música Santa Cecilia de 
Teruel obsequió a nuestra a banda, además del 
corbatín tradicional y un plato de cerámica, con 
un excelente jamón con denominación de origen, 
del que los músicos y la Junta han dado ya buena 

cuenta.
El pasado sábado La Alianza se desplazó hasta 
la vecina localidad de Ulldecona para ofrecer un 
concierto en el Teatro Municipal. 
De nuevo y ante un numeroso público La Alianza 
ofreció el mismo programa que en Teruel y, al 
igual que ya ocurriese en la ciudad aragonesa, 
el público disfrutó con la música ofrecida por 
nuestra banda.

Teruel y Ulldecona 
disfrutan con 
La Alianza

Lluís Gandía
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Missa en l’altar del Rosari

CULTURA

Presentació a Vinaròs dels quadernets de l’Acadèmia Valenciana de la Llengua 
sobre la toponímia dels pobles valencians

SocIETAT muSIcAL LA ALIANZA

Dissabte 25 de juliol de 2009
20.00 hores

Envelat cultural al passeig de l’Atlàntic

I PART
BANDA SImfòNIcA

  Persis (Obertura)  James L. Hosay

*Agostino (P.D.)  Marcelo Clemente

  El barberillo de Lavapiés (selecció)  Barbieri

  Orgía (III moviment Danzas fantásticas) Joaquín Turina

   Mtr Dir.: José Ramón Renovell Renovell

II PART
BANDA JuvENIL

   Mis Revolera (P.D.)    
  Alex García/Fco. Signes

 *Victory    Jan de Haan

 *Music from GLADIATOR  Hans Zimmer

 Dir.: Emilio José Salamanca Safont

* Primera interpretació per la nostra banda.

El dia 10 de juliol es va celebrar una missa en l’altar del Rosari. Molta gent ens va 
acompanyar en aquest acte religiós, entre els quals cal destacar l’Orfeó Vinarossenc 
amb els seus cants.

Després de quatre anys el Grup 
de Pastisseria ha canviat de 
president. Juan Serra va passar 
el comandament al nostre 
company Antoni Juan Miralles. 
Esperem seguir en unió durant 
molts anys.

Toponímia
Emili Fonollosa

Nou president
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6 7

Dissabte

4

12h Audicions dels alumnes de l'Escola de Música.
Lloc: Auditori municipal.

18-21h Exposició fotogràfica sobre el Parc Natural de les Illes 
Columbretes.
Lloc: Cavallerisses del Santuari de la Misericòrdia.

18-18h 24 hores Futbol sala.
Lloc: Pavelló polisportiu.
Organitza: Llagostí Vinaròs FS

22,30h Espectacle “Casino Lucarlo” a càrrec de l’acadèmia de 
ball Locura.
Lloc: Plaça de bous.

Diumenge

5
18-21h Exposició fotogràfica sobre el Parc Natural de les Illes 
Columbretes.
Lloc: Cavallerisses del Santuari de la Misericòrdia.

Dilluns

6
18-21h Exposició fotogràfica sobre el Parc Natural de les Illes 
Columbretes.
Lloc: Cavallerisses del Santuari de la Misericòrdia.

Dimarts

7

18h Conte-taller infantil ¿Per què les zebres tenen ratlles?.
Lloc: Biblioplatja.

18-21h Exposició fotogràfica sobre el Parc Natural de les Illes 
Columbretes.
Lloc: Cavallerisses del Santuari de la Misericòrdia.

Dijous

9
22h Contacontes adult a càrrec de La Rodamon.
Lloc: Biblioplatja.

Divendres

10
21h Cicle de Concerts, actuació «Vinaròs Ensemble».
Lloc: Santuari de la Misericòrdia.

Dissabte

11
12h Audicions dels alumnes de l’Escola de Música.
Lloc: Auditori municipal.

Un dia amb el Nanos i Gegants.
Lloc: Inici a la Plaça Parroquial.

Dimarts

14
18h Contacontes infantil a càrrec de Felip Kervarec
Lloc: Biblioplatja

22h Contacontes adult a càrrec de Felip Kervarec
Lloc: Biblioplatja

JuliolESTIU 2009

8 9

Dijous

23

10-20h VI Trobada Europea d’Escultors d’Arena a la platja del Fortí.

17-20h Taller infantil d’arena a la platja del Fortí.

22h Cicle de curtmetratges Agustí Comes. Projecció de 4 curts finalistes.
Lloc: Sala d’actes Fundació Caixa Vinaròs.
Organitza: Fundació Caixa Vinaròs.

Divendres

24

10-20h VI Trobada Europea d’Escultors d’Arena a la platja del Fortí.

17-20h Taller infantil d’arena a la platja del Fortí.

21h Cicle de Concerts actuació La Ritirata, música barroca.
Col·labora: Joventuts Musicals.
Lloc: Santuari de la Misericòrdia.

Dissabte

25

FESTIVITAT DE SANT JAUME

12h Audicions dels alumnes de l’Escola de Música.
Lloc: Auditori municipal.

10-20h VI Trobada Europea d’Escultors d’Arena a la platja del Fortí.

17-20h Concurs Amateur d’escultors d’arena a la platja del Fortí.

20h Concert d'estiu de La Alianza.
Lloc: Av. de l'Atlàntic.

21h Lliurament de premis de la VI Trobada Europea d’Escultors 
d’Arena a la platja del Fortí amb l’actuació del grup de ball Locura.

Festa de Sant Jaume a la platja dels Cossis.
19h Missa en honor al patró dels Boverals.
19,30h Jocs tradicionals.
21h Sopar a la fresca i orquestra.

Diumenge

26
12h Concert inici de curs a càrrec de la banda juvenil La Alianza.
Lloc: Av. de l’Atlàntic.

Dimarts

28
18h Conte-taller infantil “Contes de la mar salada”.
Lloc: Biblioplatja.

Dimecres

29
22,30h Cinema sota les estrelles a l’Av. de l’Atlàntic.
Pel·licula: Appaloosa (no apta per a menors de 13 anys).

Dijous

30

11-14h / 15-19h Inauguració del Parc Aquàtic a la platja del 
Fortí (del 30 juliol al 13 d'agost).

22h Contacontes adult a càrrec de Félix Albo.
Lloc: Biblioplatja.

22h Macedònia de curtmetratges.
Organitza: Fundació Caixa Vinaròs.
Lloc: Fundació Caixa Vinaròs.

8 9

Divendres

31

11-14h / 15-19h Parc Aquàtic a la platja del Fortí.
Durant tota la jornada: Fira eco-solidària (taller medi ambient, 
de reciclatge, hort ecològic...). Recull l’opuscle sobre la Fira a 
l’oficina de Turisme.
Lloc: Passeig Marítim.

17-22h XVI edició curs de ball tradicional d’arreu del món.
Organitza: Associació Ball de Dimonis Vinaròs.
Lloc: Auditori Municipal.

22,30h Teatre a càrrec del grup Candilejas.
Lloc: Auditori municipal.

Dissabte

1

11-14h / 15-19h Parc Aquàtic a la platja del Fortí.

Durant tota la jornada: Fira eco-solidària (taller medi ambient, 
de reciclatge, hort ecològic...). Recull l’opuscle sobre la Fira a 
l’oficina de Turisme.
Lloc: Passeig Marítim.

17-22h XVI edició curs de ball tradicional d’arreu del món.
Organitza: Associació Ball de Dimonis Vinaròs.
Lloc: Auditori Municipal.

20h Stage de músics.
Lloc: Plaça Parroquial.

17-17h 24 hores Volei-Platja Funbeach – 5é aniversari.
Lloc: Platja del Fortí.
Organitza: Club Volei-platja Vinaròs.

Diumenge

2

11-14h / 15-19h Parc Aquàtic a la platja del Fortí.

Durant tota la jornada: Fira eco-solidària (taller medi ambient, 
de reciclatge, hort ecològic...). Recull l’opuscle sobre la Fira a 
l’oficina de Turisme.
Lloc: Passeig Marítim.

17-22h XVI edició curs de ball tradicional d’arreu del món.
Organitza: Associació Ball de Dimonis Vinaròs.
Lloc: Auditori Municipal.

Dilluns

3 11-14h / 15-19h Parc Aquàtic a la platja del Fortí.

Dimarts

4
11-14h / 15-19h Parc Aquàtic a la platja del Fortí.
18h Conte-taller infantil “Contes del planeta Terra”.
Lloc: Biblioplatja.

Agost

30 de juliol (dijous)
mAcEDòNIA DE cuRTS
- Fotuts de Sam Baixauli (18’)
- Berbaoc del Taller d’Animació (5’)
- Pim, Pam, Pum d’Asier Urbieta i Andoni de Carlos (3’)
- Gasp d’óscar Valiente (18’)

7 d’agost (divendres) a les 22.30 h
LLIuRAmENT DELS PREmIS ALS GuANYADoRS.
El lliurament serà a l’avinguda de l’Atlàntic (Fora del Forat).
Les projeccions dels dies 21, 22, 23 i 30 de juliol tindran lloc a la sala 
d’actes de la Fundació Caixa Vinaròs a les 22.00 h. L’entrada és lliure.

VIII Cicle de Curtmetratges  Agustí Comes

El grup de percussió Tabadá vol donar les gràcies públicament a la gran 
quantitat de gent que el divendres passat va pujar a l’ermita per gaudir 
del concert del nostre grup. La forta ventada i el mal temps que feia van 
impedir que oferíssem la nostra música i els nostres ritmes.
També cal agrair a Òscar Senén l’obra que ens ha compost per a 
nosaltres i que lamentablement no vam poder estrenar i donar les 
gràcies també a la 
gent d’Entrevents 
que col·laborava 
amb nosaltres 
en l’espectacle. 
Gràcies també 
a Mireia Garcia 
Pastor i a The 
Vilians of Fire. A 
tots gràcies i fins 
a la propera.

Els alumnes de l’Escola de Música del curset de fagot van fer una audició com a cloenda en la qual interpretaren diversos temes, 
sota la direcció del seu professor.

Audicions
Emili Fonollosa

Les Camaraes son parte de las raíces de la cultura y costumbre de nuestro 
pueblo. Si quieres formar parte de Les Camaraes, puedes hacerte socio 
colaborador por 20 € anuales.
¡Anímate e inscríbete!
Además, toda aquella persona que desee formar parte del Grup Folklòric 
Les Camaraes puede venir a bailar, cantar o tocar algún instrumento.
Para cualquiera de los dos casos, puede llamar a los teléfonos 696.018.152 
ó 660.42.38.38.          La Junta

Agraïment de Tabadá
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400 ANIVERSARI DE
L’ EXPULSIO DELS

MORISCOS 

A LA SALA D’EXPOSICIONS DE L’ASSOCIACIO:

DE L’1 DE SETEMBRE  AL 30 D’OCTUBRE 

5. EXPOSICIONS.

En la sala d’Exposicions de l’Associacio:
Bibliografia i material etnològic relatiu al tema. Puig Roda de Diputació provincial: 
Expulsió dels moriscos i esbossos.
L’Expulsió dels Moriscos pel port de Vinaròs de Pere Orbeix de la Fundació Ban-
caixa.

ACTIVITATS D’ESTIU  

9 De Juliol,  dijous, a les 20 hores en l’Iglessia de Santa Magdalena.
PRESENTACIO DE: “Santa Magdalena. La ermita del Mar”.  Helena Román Caro.
29 de Juliol, dijous, a les 19,30 en El Club Nautic
PRESENTACIO DE: “Léxico Marinero de Vinaroz”. Consuelo Arnau Vaquer
11 d’agost, dimarts, a les 8,30 sortida del Local Social i viatje en autobús a
EXCURSIO: LA LLUM DE LES IMATGES
5 deSeptembre, a les 22,00 
IIIer Premi Periodismo “ Manuel Foguet” y SOPAR DE LLUNA PLENA

EXPOSICIONS:
CICLE SOBRE L’EXPULSIÓ DEL MORISCOS.
Desde el 3 de Septembre al 31 d’octubre. Programa detallat a part.

Programacio susceptible de ser modificada. Confirmeu a Helena:

VIN
ARÒS

CULTURAL
ASSOCIA

CIÓ

AMICS DE

1976

Col·laboren:

ASSOCIACIÓ CULTURAL
“AMICS DE VINARÒS”
c/ Sant Ramon nº13
Tel. 964 45 27 08
12500 VINARÒS (Castellón)
e-mail:info@amicsdevinaros.com
http://www.amicsdevinaros.com
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El VIII Cicle de Curtmetratges Agustí Comes va 
iniciar les projeccions dels curts seleccionats 
aquesta setmana. La sala d’actes de la Fundació 
Caixa Vinaròs era, com ja és habitual, plena 
de públic els tres dies de les projeccions. Cal 
recordar que el dia 30 de juliol es projectarà 
la Macedònia de Curts, amb obres que el jurat 
no ha inclòs en la selecció, però que tenen 
interés per al públic. 
En aquesta edició l’organització ha rebut 
un total de 167 curtmetratges, 130 dels 
quals s’han seleccionat per ser visualitzats. 

Vuit opten al millor curt rodat en català, un 
premi que atorga l’Ajuntament de Morella, 
mentre que cinc ho faran al premi Vinaròs 
en Curt, que es lliurarà al setembre. La resta 
competeixen amb el premi del Jurat, que 
atorga la Fundació Caixa Vinaròs com a 
organitzadora i el premi del Públic és cortesia 
de la Regidoria de Cultura de l’Ajuntament 
de Vinaròs. 
La gala de lliurament de premis tindrà lloc el 
dia 2 d’agost a l’envelat del passeig de Fora 
del Forat a les 22.30 hores.

A l’antic col·legi Sant Sebastià, el passat 
cap de setmana i coincidint amb la 
retrospectiva fotogràfica del Vinaròs 
mariner, va tindre lloc l’exposició 
d’estiu de bonsais, organitzada per la 
recentment constituïda Associació de 
Bonsai de Vinaròs.
Un total de 40 arbres i suisekis van 
completar una magnífica mostra 
d’aquest art mil·lenari. Des d’exemplars 
autòctons, com el magraner, l’olivera i el 

garrofer, fins als exòtics bonsais xinesos 
i japonesos, es van exposar davant una 
nombrosa assistència de públic.
Des d’aquesta associació, volem agrair 
la col·laboració de l’Ajuntament, de 
l’Associació de Bonsai de Benicarló, el 
suport de Bonsái Zen i la participació de 
tots els que, de manera desinteressada, 
ens han mostrat les seues obres que 
majoritàriament són fruit de molts anys 
de treball.

Associació de Bonsai de Vinaròs
Primera mostra d’estiu

Encara que també es podria dir “coses del directe”. 
La Colla de Dolçainers i Tabaleters de Nanos i 
Gegants de Vinaròs va ser convidada a participar 
a Benicarló en els actes del 25é aniversari de 
la Colla de Benicarló. L’acte es va celebrar a la 
mateixa plaça de l’església de Benicarló, amb el 
campanar com a fons de l’escenari. Tres setmanes 
d’assajos amb el repertori que es va tocar en la 

cercavila pels carrers de Benicarló i les peces que 
es van tocar dalt l’escenari, ens precedien. Però 
es va passar per alt assajar el socorrisme musical 
del qual s’ha de tirar mà quan comença a bufar 
el vent, volen les partitures, i et trobes davant 
del públic expectant, adobat, per rematar, amb 
la traca d’un casament. “Si s’hagués tocat en 
playback, això no hauria passat!”

Colla de Nanos i Gegants de Vinaròs
Lluitar contra els elements

El dia 30 es projectarà la Macedònia de Curts i el dia 2 d’agost s’entreguen els premis

El VIII Cicle de Curtmetratges 
inicia les multitudinàries projeccions

X.Flores
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PESCA

Andrés Albiol Rajada vera

També se la coneix com rajada de boca rosa, ja que li destaca una 
bonica coloració rosàcia a la zona bucal. En castellà, se l’anomena 
igualmente d’aquestes dos formes. En basc, arraizabal ikara. En 
francés, raie lisse. En anglés, blonde ray. I en alemany, blonde. El seu 
nom científic és Raja brachyura. 
Pertany a la família dels raids. Té un cos aixafat amb la cara dorsal 
convexa i la ventral, plana. El disc és més ample que llarg a manera 
romboïdal. El musell i el rostre són curts. La boca és menuda i 
arquejada amb una dentició aguda en forma de mosaic, té de 60-90 
files de dents en la mandíbula superior segons l’edat. Els ulls amb 
òrbites prominents tenen al darrere uns grans espiracles. Cadascuna 
de les obertures nasals es comunica amb la boca a través d’un 
solc a la pell. Té cinc curtes esquerdes branquials. Les grans aletes 
pectorals és la part més visible de l’animal i formen el disc o cos. La 
cua és llarga amb dos diminutes aletes. Les aletes ventrals tenen 
una vora posterior lliure, on en els mascles a la part anterior tenen 
el penis. L’aleta caudal està atrofiada.
Abans les rajades podien emetre descàrregues elèctriques amb uns 
músculs atrofiats que tenen a la cua. 
El color del dors és canyella esquitxat amb clapes negres més 
accentuades com més edat tenen. El ventre és blanc. La pell és 
aspra pel dors a manera de paper de vidre, formada per denticles 
dèrmics dirigits tots cap enrere. Està recoberta per una mucositat 
que segreguen uns minúsculs canals que tenen per tot el cos. També 
li ressalten uns grans agullons especialment a la part davantera i al 
final de les “ales”, que varien o augmenten a mesura que es fan vells. 
En la part central del dors i la cua té una sèrie lateral d’agullons a 
cada costat, que en varia la quantitat segons el sexe i l’edat. La talla 
màxima és de 1,20 m i pesa 12 kg. 
Són ovípars. La fecundación és interna. Al febrer les femelles 
dipositen fins a 30 càpsules rectangulars amb quatre apèndixs per 
encallar en el substrat. Després de set mesos naixen tal com seran 
de majors, però proveïts d’un sac vitel·lí per alimentar-se durant 
uns dies. Després es val per si mateix i cerca aliment com crancs i 
mol·luscos furgant en el fang amb el musell. O també gràcies uns 
òrgans elèctrics laterals localitza preses semienterrades que les 
cobreix amb el cos perquè no s’escapen. 
Naden amb el moviment ondulatori de les aletes pectorals. 
Habita en tota classe de fons. Es capturen amb arts d’arrossegament, 
tremall i palangre. 
La carn és bona. Una vegada tretes les visceres i pelades, els 
pescadors les fregeixen o en fan salsa, etc. Una vegada pescada si 
passa molt temps a consumir-se pot desprendre una olor amoniacal, 
llavors se la bull un momentet i desapareix aquest sabor i ja es pot 
guisar com es vulga.

Mar con resaca del Carmen
Finalizados los festejos populares en honor a la Estrella de los Mares 
(sólo falta la celebración de la misa de difuntos este sábado), el sector 
pesquero vinarocense volvió a su actividad diaria. 
Las aguas han permanecido estables, tan sólo unos pocos roles de viento 
cambiaron las mareas, pero dejaron faenar a los barcos.
La pesca de arrastre está de veda, así pues los bous están siendo 
reparados.
El cerco comenzó el lunes con cinco traíñas que pillaron 300 cajas de 
sardina de 10 a 55 €/caja –según tamaño– (12 kg), 500 de boquerón de 
20 a 40 € y 100 de caballa a 20 €. El martes entre ocho llums llevaron 
800 cajas de sardina de 5 a 45 € y 700 de seitó hasta 30 €. Y el miércoles 
diez pesqueros atraparon 1.000 cajas de sardina de 5 a 40 €, 50 cajas 
de pota a 20 € y 1.200 de “oro azul” de 7 a 24 €. La procedencia era de 
cuatro de Vinaròs, una de Águilas, una de Adra, una de Carboneras, una 
de Mazarrón y una de Barcelona.
En cuanto a los artes menores, unas barquitas trasmalleras capturan 
langostino de 35 a 50 €/kg, tigre y palaí a 10 y sepia a 12. Dos llevan 
lenguado a 24, rodaballo a 30 y raya a 5. Otros desembarcan pagel de 4 
a 15, dorada a 10, corba a 4 y sargos a 3. Y dos xarxers llevaron langosta 
a 40, bogavante a 25, gallineta a 16, panegal a 6, pescadilla a 5 y varios 
a 3.
Dos marrajeros subastaron albacora a 4 €/kg, atún a 9, pez espada a 10, 
bacoreta a 3 y japuta a 6.
Y el palangre llevó lubina a 24 €/kg, jurel a 3, sorella a 6, lliri a 5 y palometa a 4.

El pescado como medicina
La biotecnología aplicada a la salud es un campo que se está 
investigando, en especial de los productos de la pesca y de 
origen marino, para elaborar ciertos productos nutracéuticos que 
proporcionan beneficios médicos, incluyendo la prevención o el 
tratamiento de enfermedades, ya que no son fármacos, son alimentos 
(peces, mariscos, etc). No olvidemos que de origen vegetal siempre 
se han comercializado, pero ahora ya en Alemania, el 70% de los 
médicos prescriben estos productos específicos alternativos para 
ciertas patologías, y que están cubiertos por la seguridad social. Y 
vemos como se extraen compuestos lipoproteicos del músculo de la 
sardina, jurel y caballa, incorporándose a una dieta sana que mantiene 
los niveles de colesterol, triglicéridos y otros parámetros bioquímicos, 
manteniendo el sistema inmunológico sano y equilibrado. También, 
un compuesto proteico extraído del mejillón, ayuda a remineralizar el 
organismo de modo natural. 

Desembarcament de peix blau a la llotja

Continuen a bon ritme les obres portuàries 
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ESPORTS

Gaspar Redó
C a p  d ’e s p o r t s

Natación y atletismo 
a la palestra

Agraïments a l’Ajuntament de Benicarló per la cessió dels caiacs i al Club Nàutic de Vinaròs 
per la seua col·laboració en l’activitat de vela.

Fotografies d’Illa Esports. Activitats de platja, caiac i vela

Club Nàutic de Vinaròs

La natación volvió a destacar una semana más con la 
fenomenal actuación de los nadadores del Club Natació 
Vinaròs en la IX Travesía de las fiestas del Carmen de 
nuestra ciudad. El ganador absoluto en la categoría 
masculina fue Sergi Ibáñez, siendo el segundo su 
compañero de equipo Didier Boucanssot. En la categoría 
femenina, la vencedora fue Nadia Simó que realizó un 
gran final dejando atrás a Silvia Barranco y Lara Guadix.
El atletismo fue el otro protagonista de la pasada jornada 
deportiva, ya que el Club Esportiu Vinaròs logró un gran 
éxito en los campeonatos autonómicos absolutos en 
pista al aire libre. El atleta local Kevin Ripollés logró 
saltar 3,40 metros en pértiga finalizando en 6º lugar, 
aunque hay que reseñar que milita en categoría cadete. 
En la prueba de 800 metros lisos Jahvé Fernández acabó 
en 8º lugar con una marca de 2’00”01. Andrea Cabré 
logró el 5º puesto en 10 km marcha con un tiempo de 
52’38”. Destacar la magnífica actuación de Guillem Adell 
ganando los 1.500 metros lisos quedando campeón 
autonómico. Y, para finalizar, no nos podemos dejar la 
meritoria actuación de Alba Sánchez en los pasados 
campeonatos de Europa Sub-23 celebrados en Kaunas 
(Lituania) en la prueba de 20 km marcha.
Enhorabuena a todos por lograr estos éxitos 
deportivos.

Este sábado se ha disputado en 
Vinaròs el Torneo de Flag Vinaròs 
que se enmarca dentro de los tres 
torneos que se realizarán en la 
Comunidad Valenciana. Ironmans 
Vinaròs han subido un escalón 
en el nivel de juego y esto se ha 
notado en el campo. El equipo 
junior de Ironmans ha estado 
intratable en el campo ganando 
sus dos partidos llegando a 
remontar un resultado adverso 
en el segundo encuentro contra 
Bous. En cambio, la progresión 
más grande ha sido en el equipo 
senior ya que en la jornada anterior 
jugada en Museros, los resultados 
fueron decepcionantes. Esta vez 
han superado al equipo de Bous 
(Museros) y han estado a punto de 
dar una sorpresa contra los Valencia 
Firebats quedando segundos en la 
clasificación del torneo. 
Después de estas dos jornadas, 
los Ironmans de Vinaròs se están 
haciendo un equipo fuerte dentro 
del flag de la Comunidad Valenciana. 
El próximo sábado se disputará la 

tercera y última jornada de flag en 
la ciudad de València que dará fin 
a la temporada de flag en el Club 
Ironmans de Vinaròs. Esperemos 
que los resultados sean mejores 
y se proclamen campeones en las 
dos modalidades.
Resultados de la Jornada Flag 
Vinaròs
categoría junior: 
33 Ironmans Vinaròs – Valencia 
Firebats 6 
25 Valencia Firebats 
– Museros Bous 24 
26 Ironmans Vinaròs 
– Museros Bous 20 
clasificación Júnior: 
1º Ironmans Vinaròs 
2º Valencia Firebats 
3º Museros Bous
categoría Senior: 
30 Museros Bous 
– Valencia Firebats 19
20 Ironmans Vinaròs 
– Museros Bous 14 
6 Ironmans Vinaròs 
– Valencia Firebats 
clasificación Senior: 
1º Museros Bous 
2º Ironmans Vinaròs 
3º Valencia Firebats

Torneo de Flag Vinaròs
Redacciçon

FUTBOL AMERICÀ.  Club Ironmans Vinaròs
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Rafael Marcos Simó

Comienza la pretemporada

1º Santiago García B (cmc vinaròs)
2º N. Springer (moraira, Alacant)
Con motivo de las tradicionales fiestas de San Juan 
y San Pedro se llevó a efecto un open de fiestas en 
la reciente estrenada sala de billar que hoy cuenta 
con 5 mesas para la disputa de competiciones de 
alto nivel y que puede convocar hasta un total 
de 64 jugadores. En esta ocasión compitieron 38 
jugadores venidos desde Murcia hasta Barcelona. 
Gran ambiente de billar hasta altas horas de la 
madrugada. Para la ocasión se entregaron tres 
trofeos y medallas a todos los participantes. El 
CMC aportó 300 euros más para subvencionar a 
sus jugadores, socios y parte para premios. En el 
cuadrante final se clasificaron:

La final fue muy interesante ya que también 
en un ajustado marcador a favor de nuestro 
representante y jugador del CMC Santiago Garcia, 

que logró imponerse por 5-4 a un excelente 
jugador, ganador del Campeonato de Alemania 
Junior, y que hasta ese momento estaba haciendo 
partidos con muy poca oposición ganando sus 
encuentros sin casi oposición de sus rivales. 
Comenzó Nikko imponiéndose 2-0, y a un fallo 
de posición Santi logró remontar y ponerse 4-
2. El alicantino aprovechó una oportunidad que 
dejó Santi para igualar el marcador a 4. Con salida 
de Nikko parecía que iba todo a su favor pero 
en una jugada muy comprometida queda en 
mala posición, intenta un salto pero comete falta 
aunque las bolas no estaban abiertas por lo tanto 
acabar era difícil. Santi con bola en mano se juega 
una combinación muy angulada que parecía difícil 
de entronerar y lo consigue… Fuertes aplausos de 
los numerosos jugadores que aún quedaban en la 
sala. Excelente final a un excelente campeonato y 
a una renovada sala que cuenta con 5 mesas para 
la práctica de este deporte. También destacar la 
participación de Manu Lorente quien a sus 17 años 
llamó la atención de numerosos jugadores por la 
calidad de su juego y siendo derrotado para entrar 
a los 8 finalistas por un experimentado jugador 
de Dénia quien rindió elogios a su juego al caer 
derrotado por 5-4. Los trofeos fueron entregados 
por cinta Griñó, miembro del comité de fiestas del 
Casino.

A falta de algún fleco para completar 
la plantilla y confeccionar la 
pretemporada, la misma da inicio este 
lunes. Es cierto que el aficionado nota 
a faltar información, sobre todo en la 
pagina web.
La prioridad en el club era la inscripción 
en Federación, así como la de la nueva 
junta. Una vez realizadas estas gestiones 
imprescindibles para la puesta en 
marcha del club, otro punto importante 
y vital era la confección de la plantilla. 
Con la plantilla prácticamente al 
completo y con las fichas ya firmadas, le 
toca el turno a los chavales del juvenil. 
Con el tema deportivo prácticamente 
cerrado llegan los otros temas y el más 
próximo será la campaña de socios 
2009-1010. Se mantienen el mismo tipo 
de abonos y precios que la temporada 
pasada a excepción del carnet joven 
que se reduce en precio y en edad (a 
falta de su aprobación en junta). La 
novedad en los carnets son el nuevo 
formato y diseño.
Públicamente, esta pretemporada no 
es como la de años anteriores en la que 
los nombres de jugadores y rumores 
iban circulando de boca en boca como 
comidilla veraniega. Este verano, como 
todos los equipos se mueven por el 
mismo círculo y con presupuestos 
similares, nadie suelta prenda hasta que 
sean presentados y esté todo firmado.
Posiblemente, en pocos días se conozca 
el calendario de liga, recordar que 
son nuevos en el grupo el Castelló B, 
L’Alcora y La Pobla de Farnals. Los otros 
dos equipos valencianos siguen siendo 
el Acero y Saguntino.
Por motivos personales, esta columna 
no volverá a estar con ustedes hasta 
finales de agosto. De todos modos 
cualquier noticia importante que 
pudiese producirse, se daría a conocer 
a todos los socios y aficionados por los 
canales habituales.
Sin duda alguna, una de las noticias más 
esperadas es la de los fichajes y cómo 
queda definitivamente confeccionada 
la plantilla. Próximamente, se darán a 
conocer, puedo adelantar que una vez 
asegurada la continuidad del bloque 
del año pasado, las dos posiciones 
que más falta hacían reforzarse en los 
puestos de portero y delantero, ya se 
han concretado. La secretaria técnica 
junto al entrenador están trabajando 
para confeccionar una plantilla con 
garantías dentro de lo ajustado del 
presupuesto.
La campaña de socios y los partidos de 
pretemporada serán también noticia en 
pocos días.

Director deportivo: Santi Forner (entrenador titulado)
Realiza tu preinscripción gratuita hasta 31 de julio
en oficina AGUILERA 5 (pl. San Valente, n.º 11 de Vinaròs)

¡Ya son muchos los niños y niñas de Vinaròs y alrededores,
 que han realizado la preinscripción!Escola fútbol base 

Futur 09 vinaròs

Cinqué aniversari de l’esdeveniment esportiu de l’estiu per excel•lència, aquest any amb moltes 
sorpreses, i com sempre combinant els tres elements imprecindibles de Funbeach: vòlei + festa + 
diversió
L’acte s’iniciarà el dissabte 1 d’agost a les 17.00 h i finalitzarà el diumenge 2 d’agost a 19.00 hores.
Inscripció oberta fins al 27 de juliol: 626344947 / 676123870

Funbeach: 5 anys superant obstacles! No hi faltes!

5a edició del 24 hores de vòlei platja Funbeach 3x3

Manu Lorente 
(socio juvenil) 
Sorin (CMC)
Taras (Vinaròs)
Marc Bernal (Sant Carles)
J. René (CMC)
Reyes Jr. (Castelló)
Johnny (Castelló)
M. Ángel (Dénia)

Manolito  
(Dénia)
R. Martín (Elx)
D. Aguayo 
(CMC)
C. Gil (CMC) 

Santi  G.              5 
(CMC)
V. Victorino        4 
(CMC)

J. Alós                  2 
(Benidorm)
Nikko Springer   5 
(Moraira)

A la platja accessible del Fortí, diumenge 26 de juliol

Activitats esportives per a persones amb mobilitat reduïda
Les activitats tindran lloc durant tot el dia i inclouen iniciació al busseig adaptat

Billar pool: Trofeo 
fiestas Círculo 
Mercantil y Cultural

BILLAR pOOL.  
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El dissabte 18 de juliol va tindre lloc al port de 
Vinaròs la IX Travessia de les Festes del Carme. 
Vora un centenar de nadadors van prendre part 
en la prova, seguits i animats de ben a prop per 
un nombrós públic que es va donar cita al port, 
en un matí on la calor no va ser tan forta com en 
dies anteriors.
Com de costum, la travessia va constar de tres 
distàncies: 150 metres per als més menuts (anys 
2001 i posteriors), 500 metres per als nascuts els 
anys 1997 al 2000, i 1.000 metres per a la resta 
dels participants.
Els guanyadors absoluts de la travessia gran van 
ser Sergi Ibáñez i Nadia Simó del C.N. Vinaròs. Tots 
dos repeteixen el triomf de l’any passat. Sergi va 
tindre una dura lluita durant tota la prova amb 
Didier Boucanssot, també del C.N. Vinaròs, de 
qui no va aconseguir distanciar-se fins passar la 
darrera boia. Nadia, per la seua part, també va 
tindre una forta competència amb Silvia Barranco 
i Lara Guadix, que van ser segona i tercera 
respectivament, les dos del C.N. Vinaròs-Cala 
Montero.
El lliurament dels trofeus va tindre lloc a les 13.30 

hores a l’esplanada del rellotge de sol. Juntament 
amb el nostre president, Sebastián Sanz, van 
assistir-hi l’alcalde Jordi Romeu, els regidors 
Maria José Ferrer i Juan Antonio Beltrán i també el 
president de la Confraria de Pescadors Sant Pere, 
Rafael Flores.
Els tres primers classificats de cada categoria van 
ser:
-categoria promeses masculina (fins al 2001): 
1r Sebastián Chaler, 2n Josep Esteller i 3r Mikel 
Segarra, tots tres del C.N. Vinaròs. Promeses 
femenina: 1a Irina Sebastià, 2a Joana Brites i 3a 
Silvia Milian, les tres del C.N. Vinaròs.
-categoria prebenjamina masculina (1999 i 
2000): 1r Òscar Ruiz, 2n David Milian i 3r Gerard 
Segura, els tres del C.N. Vinaròs. Prebenjamina 
femenina: 1a Maria Compte, 2a Laia Albiol i 3a 
Andrea Gual, també les tres del C.N. Vinaròs.
-categoria benjamina masculina (1997 i 1998): 
1r Dany Brites, 2n Jesús Sancho i 3r David Miranda, 
els tres del C.N. Vinaròs. Benjamina femenina: 
1a Aroa Guadix, 2a Mireia Queralt i 3a Ariadna 
Siurana, les tres del C.N. Vinaròs.
-categoria alevina masculina (1995 i 1996): 

1r Albert Castañeda, 2n àlex Sebastià i 3r Joan 
Compte, els tres del C.N. Vinaròs. Alevina 
femenina: 1a Judith Sanz, 2a Ana Roca i 3a Pilar 
Palmeiro, també les tres del C.N. Vinaròs.
-categoria infantil masculina (1993 i 1994): 
1r Sebastián Juan, 2n Marc Lorca, tots dos del 
C.N. Vinaròs i 3r Sergio Clemente (Independent 
Saragossa). Infantil femenina: 1a i guanyadora 
de la travessia gran, Nadia Simó, i 2a Lara Guadix, 
totes dues del C.N. Vinaròs.
-categoria absoluta masculina (del 1982 al 
1992): 1r i guanyador de la travessia gran va ser 
Sergi Ibáñez, 2n Didier Boucanssot i 3r Santi Boix, 
els tres del C.N. Vinaròs. Absoluta femenina: 1a i 
única participant Silvia Barranco del C.N. Vinaròs. 
-categoria master masculina (1981 i anteriors): 
1r Isidro Martorell (C.N. Vinaròs), 2n Antonio José 
Adell (Independent Vinaròs), i 3r Joaquin Ayza 
(C.N. Vinaròs). màster femenina: 1a Rebeca 
Rubio (Independent Vinaròs) i 2a Maria Albiol 
(Independent Vinaròs).
-categoria mariners: 1r Felipe Fonellosa (C.N. 
Vinaròs), 2n àngel Hallado (Independent Vinaròs) 
i 3r Andrés Albiol (Independent Vinaròs).

NATACIÓ.  Club Natació Vinaròs-Cala Montero

Els dies 7, 8 i 9 de juliol, els joves nadadors 
vinarossencs Aroa Guadix i Albert Castañeda ens 
van representar en els Campionats d’Espanya de 
categoria alevina, que es van celebrar a Gijón, a 
les magnífiques instal·lacions de la piscina Santa 
Olaya de 50 m.
Si fer mínima autonòmica ja és prou complicat, 
aconseguir-la per als Campionats d’Espanya és una 
gesta reservada només per a uns pocs.
Per tindre estes marques només hi ha tres con-
ceptes que fan que uns pocs ho puguen aconse-
guir, estos són: un do natural per a la pràctica de 
la natació, un bon entrenament i, sobretot, una 
gran constància a fer això que tu vols aconseguir.

Albert i Aroa es troben entre estos pocs nadadors 
que tenen la sort de poder presumir que 
compleixen les tres consignes. Tot això, unit a les 
ensenyances dels nostres entrenadors Albert i 
Isidro, va fer que pogueren aconseguir la mínima 
per poder viure una experiència única.
Els dos van tindre una bona actuació. Aroa va 
participar-hi en la prova de 800 m lliures, on 
va aconseguir la 25a posició, amb un temps 
de 10.56.54, i es va proclamar com la primera 
nadadora de la nostra Comunitat. Albert va 
nadar tres proves: els 400 m lliures, aconseguint 
la 29a posició, els 200m estils on va quedar el 
22é i a punt va estar d’entrar en les semifinals B, i 

els 200 m lliures on va quedar el 25é.
Felicitats als dos i esperem que prompte puguem 
presumir que no sols siguen dos sinó molts més 
els nadadors del nostre club que acudeixen als 
Campionats nacionals, aconseguint així que el 
nom del nostre club i el nom de Vinaròs se senta 
per tot arreu.

Club Natació Vinaròs - Cala Montero

Aroa Guadix i Albert Castañeda, dos nadadors del C.N. Vinaròs - Cala Montero, 
ens van representar en els Campionats d’Espanya alevins celebrats a Gijón

IX Travessia Festes del Carme 2009
Sergi Ibáñez i Nadia Simó, guanyadors absoluts

Club Natació Vinaròs - Cala Montero

Podi dels mariners en la IX Travessia del Carme
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El passat dia 18 de juliol es va celebrar en Torrent 
el Campionat Autonòmic absolut d’atletisme en 
pista a l’aire lliure. 
Van ser sis atletes vinarossencs els que van 
fer la mínima per poder assistir a una de 
les cites més importants dins del calendari 
d’atletisme de la Comunitat Valenciana. 
Kevin Ripollés que participava en la prova de salt 
de perxa, va superar els 3,40 m i va finalitzar 6é, 
recordem que Kevin és de categoria cadet i que 
té mínima per al Campionat d’Espanya Cadet. 
A continuació, es va donar la sortida a la prova 
de 800 ml, en què l’atleta del Club Esportiu 
AigüesVinaròs Jahvé Fernández va acabar 2n 
de la sèrie B i va finalitzar 8é de la general fent 

marca personal, amb un temps de 2’00”01.
Andrea Cabré, també del Club Esportiu Aigües 
de Vinaròs, va participar en els 10 km marxa, que 
va acabar 5a i millorant la marca personal, 52’38”. 
Andrea representarà l’Esportiu en el Campionat 
d’Espanya absolut el pròxim 2 d’agost a 
Barcelona.
I, finalment, l’atleta de Vinaròs, que actualment 
corre en el Fent Camí Mislata, Guillem Adell, va 
aconseguir fer-se amb la victòria en la prova de 
1.500 ml en una cursa tàctica. Guillem després 
d’un fort canvi en els últims 500 m va entrar a 
meta en solitari per proclamar-se campió de la 
Comunitat Valenciana.
I, per últim, l’atleta vinarossenca Alba Sánchez, 

del Lleida U.A., ha representat Espanya en el 
Campionat d’Europa Sub-23 en la prova de 
20 km marxa en la ciutat lituana de Kaunas. 
Els representants espanyols de marxa, quatre 
en total, un home i tres dones van obtenir 
molt bons resultats, un campió d’Europa i dos 
finalistes, llàstima que a la vinarossenca no la 
va acompanyar la sort en aquest important 
esdeveniment esportiu europeu, ja que va 
resultar desqualificada abans de finalitzar la 
prova i no va poder demostrar el seu bon estat 
de forma. Espanya torna a casa amb un bagatge 
de tres medalles i onze finalistes, sisé país 
europeu en el medaller i nové en la classificació 
per a finalistes.

L’atletisme vinarossenc en un gran moment
ATLETISME.  Club Esportiu Aigües-Vinaròs

Mª Jesús Pablo - Club Esportiu-Aigües de Vinaròs

Nuestro club BAMESAD ha finalizado la temporada 
2008-2009 con diversas actividades de competi-
ción y ocio:
Jornada de deporte adaptado en Alaquàs
Hasta Alaquàs se trasladó el equipo infantil del club 
BAMESAD para participar en la jornada de depor-
te adaptado que cada año organiza la asociación 
AMIAR de dicha localidad. Nuestros deportistas 
Adrián Vicente, Aleix Barón, Jordi Ribera, Sergi 
Ayza y Sergi Castell, participaron en tenis mesa y 
birles, para terminar la mañana con la competición 
de natación. Enhorabuena chicos por el alto nivel 
demostrado en todas la pruebas a pesar de ser los 
más peques de la jornada.
open de verano de Natación Adaptada de la co-
munidad valenciana
El pasado 11 y 12 de julio el club BAMESAD compi-

tió en Castelló en el Open de Verano de Natación 
Adaptada. En total, fueron cuatro los deportistas 
que se desplazaron, y todos ellos superaron sus 
marcas, trayendo a Vinaròs dos medallas de oro. 
Ellos realizan un gran esfuerzo. Cada décima con-
quistada supone un gran triunfo. Disfrutan de lo 
que hacen y en cada sesión de entrenamiento po-
nen toda su voluntad y todo el espíritu de sacrificio 
para superarse cada uno a sí mismo. Cada reto su-
perado siempre es producto de un enorme esfuer-
zo. Ellos encuentran muchas veces en la natación la 
paz que necesitan. A través de ella se integran en la 
sociedad y disfrutan al mismo tiempo que adquie-
ren una condición física, que les hace más seguros 
de sí mismos y les ayuda a mejorar su autoestima.
Queridos nadadores: trabajar con vosotros es un 
motivo de orgullo para mí. Sois maravillosos y sien-

to verdadera admiración por todos. Os doy mi más 
sincera enhorabuena por vuestros excelentes resul-
tados. A Ramón Meseguer, Jonathan Guardino, Ál-
varo Urgelles, Sebastià Fabregat y Piotr Dworniczuk 
(quien por circunstancias especiales no pudo asistir 
a la competición) quiero daros las gracias por vues-
tro esfuerzo, y todo lo que me habéis ayudado. 
final de temporada del club BAmESAD
La familia de BAMESAD terminó la temporada con 
una jornada de hermandad. Deportistas, técnicos, 
voluntarios, familiares y amigos pasaron el día en la 
piscina de Sant Jordi. Todos disfrutaron de las ins-
talaciones y pasaron un día genial lejos de la rutina 
de clases y entrenamientos.
Agradecer al ayuntamiento de Sant Jordi la acogida y 
patrocinio de la actividad, esperando poder repetirla 
en el próximo año. ¡Buen verano a todos y todas!

Cocemfe-Bamesad Vinaròs y comarca del Baix Maestrat

Fin de temporada del 
Club Baix Maestrat Esport 
Adaptat (BAMESAD)

ESpORT ADApTAT.  Cocemfe-Bamesad Vinaròs
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Regidoria de Medi Ambient. Brigada Verda informa: 

Regidoria d’Educació

Regidoria de Benestar SocialL’Ajuntament informa: 

TRAmITAcIó 
DE LA TARGETA DAuRADA
Es comunica a les persones 
interessades a obtenir la targeta 
daurada per poder accedir al 
transport públic urbà de manera 
gratuïta, que el proper dia que 
se’n durà a terme la tramitació 

serà l’11 de setembre de 2009.
Requisits:
- Estar empadronat a Vinaròs.
- Tindre 65 anys complits
- Presentar el DNI original.
Lloc: Regidoria de Benestar 
Social, pl. de Sant Antoni, 19-baix
Horari: de 10.00 h a 13.00 h

EScoLA ofIcIAL D’IDIomES 
(PREINScRIPcIó I 

mATRÍcuLA)

La Regidoria d’Educació de 
l’Ajuntament de Vinaròs us informa 
de les dates de preinscripció i 
matrícula per al curs 2009-2010 de 
l’Escola Oficial d’Idiomes:
- Preinscripció:
· 1r període: del 15 de juny al 20 de 
juliol (per Internet) o 2n període: 
del 2 al 8 de setembre de 10 a 13 
hores a la Biblioteca Municipal 
(preinscripció per finestreta i 
pagament prova de nivell)
- Sorteig de la preinscripció: 
11 de setembre a la Biblioteca 

Municipal
- Exàmens de Prova de nivell:
· Anglés: 15 i 16 de setembre a l’IES 
Leopoldo Querol de Vinaròs
· Francés: 15 de setembre a l’IES 
Joan Coromines de Benicarló
- Matrícula:
· 1r període (només per als 
alumnes del curs anterior que 
vulguen matricular-se): del 13 al 
17 de juliol a l’EOI Castelló.
· 2n període: 21, 22, 23 i 24 de 
setembre, de 10 a 13 hores a la 
Biblioteca Municipal.

Més informació: 
Ajuntament: www.vinaros.es

Escola Oficial d’Idiomes: www.
eoicastello.es

PRoGRAmA DE coNTRoL DE LES ZoNES DE BANY
Anàlisi de les aigües i inspecció setmanal del 15 de maig al 15 de setembre de 2009  •  Vinaròs

CONSELLERIA DE MEDI AMBIENT, AIGUA, URBANISME I HABITATGE

VALORACIó PLATGES 0 ins. • 1 suf. • 2 millorable • 3 bona • 4 molt bona • 5 excel·lent

Platja del Triador

Platja dels Cossis

Platja de Fora Forat

Platja del Fortí

Platja del Clot

ÒPTIMA

ÒPTIMA

ÒPTIMA

ÒPTIMA

classificació 
2008

Band. Blava
2009

NO

NO

SÍ

NO

NO

anàlisi 
aigua

EXCEL·LENT

aspecte 
aigua

neteja 
arena

enterococs 
intestinals

escherichia 
coli

Valoració

Platja del Puntal ÒPTIMA NO

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

centre platja 0 0

carrer de l’Àngel 2 0
centre platja 0 2

centre platja 4 3

centre platja 1 26
ÒPTIMA

centre platja 0 0

centre platja
1 0

platja

La Regidoria d’Indústria i Comerç de 
l’Ajuntament de Vinaròs informa que la Cambra 
de Comerç de Castelló ha organitzat una 
jornada sobre el Programa d’ajudes sobre 
el foment de la facturació electrònica, que 
es realitzarà el proper dia 21 de juliol al saló 
de plens de l’Ajuntament de Benicarló, amb el 
següent orde del dia:
10.30 h Inauguració
11.00 h Què és la facturació electrònica? Com 
l’aplico a la meua empresa? Beneficis per a 
l’empresa
11.30 h Camerfactura: La plataforma de 
facturació electrònica de les Cambres
12 h Col·loqui
La inscripció és gratuïta i es podrà realitzar a:
www.camaracastellon.com
Persona de contacte: Marta Sansano
e-mail: msansano@camaracastellon.com

Es recorda que, a través de 
la Brigada Verda de l’Ajunta-
ment de Vinaròs, es realitza 
el servei de recollida de res-
tes de poda i jardineria a les 
urbanitzacions de la costa 
nord i costa sud. 
El servei és exclusiu per a 
particulars. 

La recollida es realitzarà cada 
dilluns entre les 7.00 i les 12.00 
hores, als següents carrers:
ZONA NORD: 
- Av. Francisco José Balada
- C. Boverals H
- C. Saldonar A
- Camí Ameradors
- C. Barbiguera A.

ZONA SUD: 
- Av. Francisco Baila
- C. Salinas A
- C. Salinas XR
- C. Benicarló
- C. Penyíscola
Per facilitar la recollida, cal 
seguir les següents normes:
- Les restes s’han de depo-

sitar diumenge a la nit o di-
lluns abans de les 7:00 hores, 
apilades i preferiblement 
lligades, en llocs visibles, 
sense impedir la visibilitat de 
vianants i vehicles.
- Les fraccions de petit 
tamany (gespa per exemple) 
es depositaran en bosses 

verdes. Les bosses es po-
den recollir gratuïtament en 
els següents establiments 
col·laboradors: restaurant 
Tic-Tac, supermercat Vicen-
tica, Centro de Autolavado 
Vinaròs, restaurant El Vago i 
Oficina d’Informació i Turis-
me (pl. Jovellar, 2).

La Regidoria d’Indústria 
i Comerç informa: 

SERvEI GRATuÏT DE REcoLLIDA DE RESTES DE PoDA I JARDINERIA 

Si vols denunciar o donar avís de deficiències circumstancials en la 
prestació dels serveis municipals gestionats directament i/o indirectament 
per l’Ajuntament o possibles circumstàncies que puguen afectar la 
seguretat de persones i béns (obres públiques, senyalització deficient, 
etc.) o a l’incompliment d’allò prescrit per les ordenances municipals 
(obres particulars, ocupacions de via pública irregulars, sorolls, etc.)

Fes-ho al Departament d’Informació al ciutadà. 
com?
Personalment a l’Ajuntament de Vinaròs, planta baixa a mà dreta (al 
costat de les rendes i exaccions, impostos i tasques)
De dilluns a divendres, de 10.30 a 14.00 h
Per telèfon al 964 40 77 00 extensió 141
Per correu electrònic a participació@vinaros.org
Si vols parlar amb el regidor sempre demanant cita prèvia, al telèfon 
900 50 63 76

De conformidad con lo establecido en el artículo 50 de la Ley 2/2006, de 5 de mayo de Prevención de la Contaminación y Calidad Ambiental, el procedimiento 
de referencia se somete a información pública por plazo de 20 días, para que las personas físicas o jurídicas , asociaciones vecinales y cuantos lo consideren 
oportuno, formulen las alegaciones que tengan por convenientes.
El expediente se podrá examinar en el departamento de Actividades de este Ayuntamiento, durante las horas de 10 a 14.

Procedimiento: Licencia Ambiental de acuerdo con 
la Ley 2/2006 de 5 de mayo de Prevención de la 
Contaminación y Calidad Ambiental
Solicitante: SHARDA HALM
Registro de entrada: 22-06-09
Expediente núm.: 10210
Actividad: Instalaci’on deposito de g.l.p. para servicio 
de vivienda unifamiliar
Emplazamiento: c/ Ermita T, nº76

Edictes: 

Procedimiento: Licencia Ambiental de acuerdo con 
la Ley 2/2006 de 5 de mayo de Prevención de la 
Contaminación y Calidad Ambiental
Solicitante: INTURE-PAZOS-TACTICA UTE
Registro de entrada: 08-07-09
Expediente núm.: 11151
Actividad: Gimasio
Emplazamiento: Av/ Mª Auxiliadora nº15

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

EXCEL·LENT

Tauler Municipal
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FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704

25 juliol ROCA c. Sant Francesc, 6
26 juliol GUIMERà pl. Parroquial, 11
27 juliol ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)
28 juliol SANZ c. Pont, 83
29 juliol VALLS zona turística nord, 11
30 juliol MATEU c. Sant Francesc, 103
31 juliol TORREGROSA av. Llibertat, 9

agenda

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori 964 45 34 00
Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Ambulatori 964 45 34 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03
FPA 964 45 30 44
Gas butà 964 45 11 24
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333
Víctimes de la violència de génere 016

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. 
Festius: 9.00, (19h. capella de l’Assumpció, Camping), 12.00 i 20.00 h
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 
19.30. Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts 
estudi bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

9.45 arribada 17:30 diari
22.15 arribada 04:55 diumenge
MADRID-VINARÒS

15.00 arribada 22:30 diari
1.00 arribada 8:22 dissabte
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VINARÒS BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris
Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.
Regional
Alaris
Talgo
Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VINARÒSBARCELONA SORTIDA VINARÒS CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VINARÒS

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Llibertat): 
8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost
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